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TN: Kako ocewujete rad Sku -

p {tine u protekloj godini?

Ako ne~im treba svi skupa da
budemo zadovoqni onda je to uku -
pno 15 zasedawa ovog skup{tin-
skog saziva, od ~ega devet u ovoj
godini. [iroj javnosti ovaj po-
datak ne}e zna~iti puno, ali sva -
ko ko se bavi funkcionisa wem
sistema potvrdi}e da to zna~i da
se vlast intenzivno bavila kako
problemima, tako i uskla|i va -
wem svojih akata sa novim zakon-
skim odredbama. Bilo je puno
po sla, a bi}e ga sve vi{e i mis-
lim da smo se dobro sna{li i da
je na nama da u narednoj godini
budemo znatno boqi. Dosta toga
nije zavisilo samo od nas pa se sa
nekim odlukama opravdano kas-
nilo, a da budemo objektivni ima
mnogo toga {to pod hitno treba
promeniti u sistemu me|usobne
komunikacije izme|u skup{tin -
ske slu`be i svih ostalih kojima
je Op{tina osniva~, kako bi mn -
o  ge uo~ene nedostatke uspe{ no
prevazi{li. U delu tehni~kog
opremawa napravqen je dobar po -
mak, a za narednu godinu plani-
rano je zna~ajnije unapre|ewe
uslova rada Skup{tine, {to }e,
nadam se, dati kvalitet vi{e.
[to se ti~e kulture dijaloga i
me |usobne tolerancije poli ti ~ -
kih ~inilaca Skup{tine op{ ti -
ne Prokupqe, mnogi }e se slo ̀ i-
ti da smo boqi od mnogih drugih,
iako je i kod nas bilo raznih
slo`enih situacija koje sa sobom
nose promene u sastavu vlasti.

TN: Kakva je bila saradwa me -

|u strankama vladaju}e koalici -

je?

O tome bi bilo boqe da od -

govor daju lokalni lideri po li -
ti~kih stranaka koje su u vlasti.
Osim toga, ~inioci lokalne vla -
sti promenili su se dva puta od
izbora do sada i javnosti je sve
poznato. Kao neko ko nikad ne}e
izbegavati odgovor na bilo koje
pitawe, iz mog ugla mogu re}i da
se ta saradwa konstantno kreta -
la uzlaznom linijom i ima mesta
da to bude sve konstruktivnije i
boqe. Interes gra|ana u prvom
planu od svih nas tra`i korek-
cije, fleksibilnost i posve }e -
nost zadacima kojima moramo
za jedno da odgovorimo. Kao
neko ko je na ovo mesto
do{ao iz opo zicije i koga je
delegirala Srpska
napredna stranka, uvek sam
nastojao i da radim u skladu
sa na{im programskim
ciqevima i da unapre|ujem
korektan odnos sa koali-
cionim partnerima. Pored
toga funkcija predsednika
Skup { tine zahteva to isto
i u odnosu sa opozicijom
tako da nimalo ni je jednos-
tavno pomiriti sve to i
biti potpuno jasan u oceni
sa ra dwe izme|u bilo koga,
tim pre {to vam bilo kakvo
ocewivawe  i nije na spisku
prioriteta onoga ~ime se
bavite.

TN: Je li bilo mogu}e

ostva riti bilo kakve kon-

struktivne oblike kon-

takta i saradwe sa

opo zicionim strankama u

op{ ti nskom parlamentu u

ciqu os t va rivawa planova za

boqi `i vot gra|ana na{e

op{tine?

Za tako kompleksan ciq, ka -
ko je formulisano pri kraju pi -
tawa, prva godina je prema de {a-
vawima u woj prili~no kratko
vreme za tako ne{to. Ali ne samo
da je bilo mogu}e, ve} su i na pra -
v qeni razni koraci u tom pra -
vcu, dodu{e bez ne kog prethodnog
dogovora, ve} na samim sednica -
ma Sku p {tine kada bi vla da ju}a
ve}ina prihvatila do bar predlog
opozicije ili obrnuto, kada je
opozicija po dr`ala dobre pred-
loge vlasti, pa su u oba slu~aja
od luke dono{ene jednogla sno. Po

jedan primer za na ve deno bila bi
recimo ini - cijativa opozicije
da obla ~inska vi{wa bude

progla {ena brendom Srbije ili
Odluka o izradi Plana detaqne
regulacije ,,Priv re dna zona“
koju je pripre mi- la vlast. Moglo
bi se po brojati jo{ dosta toga,
ali ja o~ekujem da }e takvih od-
luka tek biti sve vi{e. Za sada
su se usta lile konsultacije svih
{e fova odborni~kih grupa sa
mnom oko dnevnog reda pre slawa
materijala za skup{tinsko zase -
da we. Sva kako da saradwu treba
una  pre diti i ove konsultacije
oba vqati i ~e{}e i znatno ra -
nije pre sednice, kako bi kva li -

tetni predlozi do{li na
sednicu pret hodno stru~no
obra|eni u reso rnim ode-
qewima Op{ tin ske uprave.

TN: Koliko su odbor-

nici bi li zainteresovani

za re{avawe konkretnih

problema i da li su svojim

radom doprinosili prepoz-

navawu i pokretawu inici-

jative za wihovo re{avawe?

Bilo diskusijama na
samoj se dnici ili pak
odborni~kim pi ta wima pri
kraju svakog zase da- wa,
odbornici su redovno i
umnogome uticali na
kvalitet akata koje smo
doneli. Svaka sednica je
obilovala posve}eno{}u
odbor nika onome za{ta ih je
narod bi rao. U godini za
nama oni su svoj posao
radili vi{e nego dobro, jer
mora se priznati da neki
dru gi nisu uspeli to da
prate, tako da od wih

neretko sti`u kritike da jo{
uvek nisu dobili odgovore na po-
jedina odborni~ka pitawa. U

Predsednik Skup{tine Op{tine Prokupqe Radoslav Mihajlovi}

Interes gra|ana u prvom planu

- Po{tovani sugra|ani, na pragu Nove 2014. godine

suo~eni smo sa mnogim problemima, nedostatkom sred-

stava za sve {to bismo `eleli da ostvarimo kako bismo

poboq{ali uslove `ivota u na{oj op{tini. I pored

toga, trudi}u se zajedno sa svojim saradnicima da prob-

leme prevazi|emo i stvorimo okru`ewe dostojno Prokup -

~ana. Pre svega, uzdamo se u realizaciju na{eg pri o ri -

tetnog projekta, formirawe i o`ivqavawe privredne

zone, sa nadom da u narednom periodu dovedemo u wu nove

investitore i zaposlimo {to ve}i broj mladih.

@elim vam zdravqe, prosperitet, sre}u, uspeh i dobru

saradwu sa organima lokalne samouprave!
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Predsednik Op{tine Prokupqe Qubi{a \urkovi} uputio gra|anima novogodi{wu ~estitku

Boqi uslovi `ivota u Novoj godini
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ciqu unapre|ewa `ivota i rada
gra|ana i razvoja op{tine, oni
su na tom planu svoje inte -
resovawe fokusirali upravo na
konkretne probleme. Recimo, na
wihovu inicijativu javni pravo-
branilac se pozabavio pitawem
povra}aja poslovnih prostorija
koje je koristilo DP „Trgo-
promet“ u MZ Gorwa Trnava radi
spre~avawa daqeg propadawa. Tu
je i re{avawe pitawa ure|ewa
tzv. Veli}kog potoka kao goru}eg
problema naseqa Jabukar. To su
samo primeri, jedni od mnogih
konkretnih stvari kojima su se
od bornici bavili, a gotovo re-
dovne su kritike i interesovawa
za problem racionalizacije bro -
ja zaposlenih, kako u Op{tinskoj
upravi tako i u javnim predu ze -
}ima i u ustanovama.

TN: Koje su najva`nije odluke

koje su tokom godine usvojene na

sednicama Skup{tine?

Neka prva bude, ve} pomenuta,
jednoglasno doneta Odluka o
Pri vrednoj zoni, ~ime smo otpo -
~eli pripreme za konkurs za sre -
d stva koji }e do marta meseca
ra spisati Ministarstvo region-
a lnog razvoja i lokalne samo -
upra ve. Obezbe|ewe uslova za
proizvodwu i poslovne aktiv no -
sti, kao i za privla~ewe inve -
stitora mora da nam bude pri o ri-
tet u re{avawu problema veli -
kog broja nezaposlenih. Dva puta
je doneta Odluka o izmeni Od-
luke o buxetu za 2013. godinu, a u
ciqu ostvarewa planiranih pro-
jekcija na nivou Op{tine. Done -
te su odluke o uskla|ivawu os ni-
 va~kih akata javnih preduze}a sa
novim zakonom i u skladu s tim
jo{ ~itav niz aktivnosti od sa-
glasnosti na statute, preko izb-
ora komisije za imenovawa, pa do
raspisivawa konkursa za direk-
tore javnih preduze}a. Tu su i od-
luke o postupku otu|ewa i da va -
wa u zakup gra|evinskog zem qi -
{  ta u javnoj svojini, o uslo vi ma
i merama za uklawawe obje kata, o
odre|ivawu zem qi{ta za izgrad -
wu ku}a i stanova za izbegla i
progna na lica. Odlukom o osni-
va wu Javnog preduze}a za urbani -
zam i ure|ewe Op { tine Pro  ku-
pqe prevazi{li smo problem
fu nkcionisa wa koji je nastao
blokadom Direkcije. Odlukom o
pravima gra|ana iz socija lne za -
{tite utvrdili smo prava i uslu -
ge u socijalnoj za{ti ti o ~ijem
obe zbe|ewu se sta ra na{a Op{ -
tina. 

TN: Kako ocewujete realiza -

ciju ovogodi{weg buxeta i da li

}e sredstva pre d vi|ena novim

buxetom biti dovoqna za sve ko-

risnike?

Ostvarewe buxeta za 2013. go -
dinu kre}e se oko 75%, koji stoti

deo procenta iznad, i to je dovo-
qan podatak da realizaciju ovo-
godi{weg buxeta mo`ete ocewi -
vati i sami. @eqe su jedno, a st -
varnost naj~e{}e ne{to sasvim
drugo i onda je odgovor na drugi
deo pitawa da ne}e biti dovoqno
sredstava. I to ne ka`em ja, jer ja
uvek pitam one kojima je to st -
ruka, u ovom slu~aju nadle`ne iz
Odeqewa za privredu i finan-
sije. Kako ste pitali mo`e se
protuma~iti da mo`da za nekog
ne}e biti dovoqno para. Teret
nedostatka sredstava kao i ove,
tako i naredne godine oseti}e
svi i Uprava i direktni i indi-
rektni korisnici. Prioriteti i
odnos realizacije buxeta kada su
korisnici u pitawu, u nadle ̀ no -
sti je izvr{ne vlasti koja je i no -
silac odgovornosti za funcio -
nisawe sistema u na{oj op{tini.
To }e u narednoj godini sigurno
biti te`e, jer se mnoge stvari
mewaju novim zakonima koji su u
pripremi. Tu je i nepoznanica,
kao {to je dinamika slivawa sre -
d stava u buxet i {to se toga ti~e
sasvim je realna pretpostavka da
}e u prvom kvartalu biti naj te -
`e. Po Zakonu o buxetskom sis-
temu definisano je {ta mora da
bude izmireno u prvom redu i
predvi|enom roku da ne bi pla -
}ali kamate. Ono {to je po meni
najzna~ajnije u novom buxetu,
izme|u ostalog, je izrada proje -
kata kao i na{e u~e{}e u inves-
ticijama po projektima kojima se
konkuri{e kod raznih resornih
ministarstava.

TN: S obzirom da je predsed-

nik Op{tine iz druge stranke,

kakva je bila saradwa sa wim to -

kom godine?

U prvom redu profesionalna
i korektna, a u krajwoj liniji
pri jateqska i mogu slobodno re -
}i izvanredna. On je u prethod-
nom mandatu Skup{tine bio na
ovoj funkciji i iza wega je ve-
liki broj skup{tinskih zase da -
wa, a da ne govorimo o ranijem
is  kustvu u funkcionisawu loka -
lne samouprave. Koliko god da
sam se oslonio na sve pro~itano
u Zakonu o lokalnoj samoupravi,
Statutu Op{tine i Poslovniku
o radu Skup{tine, odnosno teo-
retsku stranu koja defini{e
ovaj posao, bez prakti~nih saveta
nekog ko je to radio godinama
sva kako da bi meni, ko je nov u
ovome, bilo znatno te`e. Zahva -
qu ju}i na{oj obostrano vi{e
nego dobroj saradwi, ja gotovo da
nisam ni primetio da mi je bilo
{ta bilo te{ko ili problema ti -
~no na ovom mestu, ~ak sam vre-
menom nesebi~nim poverewem
predsednika Op{tine preuzeo i
neke wegove obaveze, koje su se
uglavnom ticale komunikacije sa

brojnim delegacijama i predstav -
nicima republi~ke vlasti. Pro-
fesionalnost u na{em vr{ewu
funkcija u lokalnoj vlasti pot-
puno je stavila u drugi plan to
{to pripadamo razli~itim po -
li ti~kim opcijama, uostalom na
to nas obavezuje mnogo toga, od
zakona pa do odgovornosti pred
na{im strankama iz kojih dolaz-
imo. Uprkos svim te{ko}ama i
problemima, ja li~no bih voleo
da na{a saradwa u kona~nom da
bar jedan poseban rezultat, tipa
re{avawa svih goru}ih problema
na{eg grada, a najboqe bi bilo i
dovo|ewe bar jo{ jednog velikog
investitora koji bi uposlio ve -
}i broj na{ih gra|ana.

TN: Kakva je bila saradwa sa

Op{tinskim ve}em u kome ima

predstavnika svih vladaju}ih

st ra naka i da li su oni pokazali

jedinstvo kada su problemi u

pitawu?

U principu drugi deo pitawa
i nije za predsednika Skup{ti -
ne, ali da ne sti~ete pogre{an
utisak ionako je odgovor jednos-
tavan. Da nema jedinstva me|u
ve}nicima prosto ni zajedni~ke
vlasti ne bi bilo, a da smo kom-
paktni sa izvr{nom vla{}u na-
jboqe svedo~e 28 sednica Op{ ti-
n skog ve}a, 15 sednica Skup{ -
tine i veliki broj zasedawa skup -
{tinskih komisija na kojima su
re{avani svi problemi sa kojima
smo se svi zajedno suo~avali. Si -
gurno da niko od nas ne}e govo ri -
ti o idili ili jednoumqu, ali
snaga argumenata i razli~itih
mi{qewa na stolu, uz re~ struke
koje se ti~u aktuelni problemi,
u kona~nom rezultatu daju zaje -
dni~ka i najboqa re{ewa u da -
tom trenutku koja manifestuju
je dinstvo aktuelne vlasti. U pr -
voj godini rezultati nisu impo -
zantni, tim pre jer su nas do~e ka-
la velika dugovawa, ali slobo -
dno mo`emo re}i da se mnogim
negativnim stvarima stalo na
put, mnogo toga je unapre|eno, os -
tvarena poprili~na u{teda i
zna~ajno smawena kreditna zadu -
`enost. Naravno, nema ni mesta
preteranom zadovoqstvu, tako da
ima mnogo toga {to tek treba
uraditi i snagom jedinstva u vla -
sti i konstruktivnim pristupom
opozicije, uostalom svi smo na
istom zadatku, a to je u prvom re -
du unapre|ewe `ivota i rada na
podru~ju ~itave na{e op{tine.

TN: [ta smatrate najve}im

uspehom Skup{tine, a {ta svo-

jim li~nim u protekloj godini?

Kada znate da Skup{tinu ~i -
ni 55 odbornika koji dolaze iz
vi{e razli~itih politi~kih op-
cija, onda je polemi~no, a i rela-
tivno {ta to mo`ete smatrati
wenim najve}im uspehom. Da i

ovo pitawe ne ostane bez konkre -
tnog odgovora neka iz mog ugla to
budu dve stvari. Krajwe odgovo-
ran pristup svim pitawima na
svim sednicama kojih je bilo zna -
tno vi{e od broja propisanog za-
konom i me|u mnogim va`nim
odlukama Odluka o osnivawu
Pri vredne zone koju su odbor-
nici jednoglasno doneli. Is kre -
no se nadam da }e ovo drugo u svom
mandatu ovaj skup{tinski saziv
imati i kao realnost na terenu
sa novim proizvodnim pogonima,
{to se tek tada mo`e smatrati
velikim uspehom. [to se li~nog
uspeha ti~e, ~ovek uvek mora bi -
ti skroman i svoj najve}i uspeh
tek o~ekivati i wemu te`iti. Ja
naj~e{}e citiram onu narodnu da
`ivot ~ine qudi, pa bi za mene
li~no u godini za nama naj va` ni -
je bilo to {to sam na ovom mestu
imao priliku da upoznam mnoge.
Koliko god da je bilo te{kih i
situacija i sudbina i problema,
lepo je biti u komunikaciji sa
na {im sugra|anima na raznim
stranama na{e op{tine. Bez ob -
zi ra na brojna nerealna o~eki-
vawa, jer mnogi vas smatraju ma-
 l tene svemogu}im, a vi ne smete
ni da krenete u obja{wavawe da
to nije tako, raduje to {to mnogi
qudi vi{e nemaju strpqewa za
bilo kakvo tavorewe i sami ̀ ele
i tra`e da se stvari u wihovoj
sredini {to pre pomeraju ka
boqem. Na drugoj strani ~esto
sam bio i u prilici da upoznam
qude koji na{oj sredini mogu
puno da pomognu, od pripadnika
raznih nevladinih organizacija
do najvi{ih vladinih funkci o -
nera. Ukoliko uspemo da odgovo-
rimo i konkuri{emo kvali tet-
nim projektima, ~ime u prvom
redu treba da se pozabave stru~ne
slu`be, onda svi skupa i mo`emo
o~ekivati neki veliki uspeh.
Kada ste na javnoj funkciji li -
~ni uspeh po meni treba da bude u
drugom planu, a ono {to vam je u
osnovi posao treba da radite ma -
k simalno dobro i da na to imate
{to mawe primedbi. I neka iz
drugog plana budem malo neskro-
man kada ka`em da mi se ~ini da
na moje predsedavawe Skup {ti -
nom nije bilo nekih ve}ih pri -
med bi ili nezadovoqstva sa bilo
koje strane. Bez ikakve sujete i
kao dobronamerne uvek sam prih-
vatao sve sugestije i to }u ~initi
i ubudu}e u nameri da budem bo -
qi i uspe{niji, na ovom ili bilo
kom drugom mestu ve}e ili mawe
odgovornosti. 

I na kraju ovog intervjua,
svim gra|anima Prokupqa `e -
lim sre}nu i uspe { nu nastupaju -
}u godinu, da zajedni~kom sarad -
wom postignemo zajedni~ke ci -
qe ve! Q.M.
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Na dnevnom redu sednice Op -
{tinskog ve}a na{lo se preko
~etrdeset ta~aka koje su ve}nici
razmatrali i uputili Skup{ ti -
ni na usvajawe.

Nakon usvajawa Izve{taja o
izvr{ewu buxeta za prvih {est i
devet meseci 2013. Godine, ve} ni -
ci su razmatrali nacrt Odluke o
buxetu Op{tine Prokupqe za
2014. koji je izra|en posle javne
rasprave, tokom koje su razma-
trane realne mogu}nosti i pot -
rebe svih buxetskih korisnika.

Ukupna sredstva u buxetu za
2014. godinu iznose 1.435.247.784
dinara. Planirane su maksima l -
ne u{tede i smawewe subvencija
za 30% u odnosu na proteklu god-
inu.

U nastavku sednice razmatra -
ne su odluke o lokalnim komuna -
lnim taksama, administrativnim
taksama i naknadama za zemqi -
{te i usluge koje su uve}ane za
2,5%, zbog rasta cena na malo.

Ve}nici su podr`ali i iz -
mene Statuta Narodnog muzeja
To plice, Istorijskog arhiva

Top lice, kao i Predlog za izme -
nu i dopunu Poslovnika Skup { -
tine op{tine Prokupqe.
Usvojen je i Nacrt Akcionog
plana za poboq{awe polo`aja
`ena i unapre|ewe rodne ravno-
pravnosti u op{tini Prokupqe
2014-2017. godine.

Planovi i programi rada ja -
vnih preduze}a i ustanova za na -
rednu godinu, koji su usagla{eni
sa novim buxetom, Ve}e je pod -
r`alo i uputilo na razmatrawe
odbornicima.

U okviru Izve{taja o radu
{kola i pred{kolske ustanove,
ve}nici su razmatrali i problem
organizovawa smenskog rada os-
novnih {kola. Donet je zakqu~ak
da se direktorima osnovnih {ko -
la nalo`i da organizuju rad {ko -
la na najracionalniji na~in, {to
zna~i da }e prokupa~ke osnovne
{kole posle zimskog raspusta
vra titi prvobitni raspored sme -
na.

Tako|e, zakqu~eno je da se,
zbog sumwe u verodostojnost ~i -
we  nica o radu Pred{kolske us-

tanove „Neven“, navedenih u Iz -
ve {taju o radu {kola i pred -
{kolske ustanove za 2012/2013.
godinu i pripremqenosti {kola
i pred{kolske ustanove za
2013/2014. godinu, formira komi -
sija koja }e preispitati ta~nost
podataka iz Izve{taja.

S obzirom da 31.12.2013. go-

dine isti~e ugovor o radu za 60
radnika Op{tinske uprave, na -
~elnik Ivan Rako~evi} uputio je
ve}nicima predlog za re{a va we
statusa ovih radnika i u vezi s
tim donet je zakqu~ak da se za
odre|eni broj radnika, u skladu
sa zakonom, raspi{e konkurs za
rad na odre|eno vreme.

Q.M.

Prokupa~ka Skup{tina, na
posledwem zasedawu u ovoj go-
dini, usvojila je Predlog Odluke
o buxetu Op{tine Prokupqe za
2014. godinu. Novi buxet je pro-
jektovan na ukupan iznos od
1.435.274.784 dinara, {to je za 100
miliona mawe u odnosu na pret -
hodni. 

Predsednik Op{tine Proku -
pqe dr Qubi{a \urkovi} je iz -
ra zio nadu da }e u 2014. godini
biti ostvareni svi planirani
prihodi imaju}i u vidu otvarawe
jo{ jednog pogona fabrike LE O -
NI u okolini, {to zna~i da }e
prihodi od poreza na zarade, u iz -
nosu oko pet miliona dinara na
mese~nom nivou, nadomestiti ne-
dostatak u buxetu.

Osim toga, doneta je Odluka o
pla}awu poreza na poqopriv red -
no zemqi{te, koga su poqopriv -
rednici godinama bili oslo bo-
|eni, kao i pla}awe poreza na
imovinu, {to }e, tako|e, biti do-
datan prihod u op{tinsku kasu.

Na dana{woj sednici usvo-
jena je Odluka o ukidawu Fonda
za solidarnu stambenu izgradwu,
{to }e prema re~ima predsed-
nika \urkovi}a, na osnovu Od-
luke o stambenim odnosima,
omo gu}iti prodaju 50 stanova,
~ime bi se ostvario prihod od

oko 50 miliona dinara. 
- Za narednu godinu oprede -

lili smo se za prioritetne pro-
jekte, a to je, pre svega, rea li za-
cija Privredne zone, kako bismo
u na{u op{tinu doveli strane
investitore i otvorili mogu -
}no st za zapo{qavawe ve}eg bro -
ja radnika. To je jedan od na~ina
za prevazila`ewe nezaposle -
nosti u prokupa~koj op{tini.

Odbornici su u nastavku sed-
nice usvojili odluke o lokalnim
komunalnim taksama, o utvr|i va -
wu prose~nih cena nepokretno -
sti za utvr|ivawe poreza na
imovinu, o naknadi za za{titu i
unapre|ewe `ivotne sredine, o
lokalnim administrativnim ta -
ksama, naknadi za gra|evinsko
zemqi{te i dr. Sve naknade i ta -
kse uve}ane su za 2,5%, {to je u
skladu sa rastom cena na malo.

Planovi i programi rada ja -
vnih preduze}a i ustanova razma-
trani su i usvojeni ve}inom
gla sova odbornika. Usvojen je i
Predlog Odluke o obrazovawu
Lokalnog saveta za zdravqe, {to
je nai{lo na odobravawe veli -
kog broja odbornika, s obzirom
na podatak da je u prokupa~koj
op{tini iz godine u godinu sve
ve}i broj obolelih `ena od kar-
cinoma grli}a materice. U pri -

log tome usvojen je i Akcioni
plan za poboq{awe polo`aja
`e na i unapre|ewe rodne ravno-
pravnosti, na kome }e zajedni~ki
raditi Komisija za rodnu ravno-
pravnost i jednake mogu}nosti i
novoformirana odborni~ka `e -
n ska mre`a Skup{tine op{tine
Prokupqe.

Na posledwoj ovogodi{woj
sednici Skup{tina je donela re -
{ewa o imenovawu direktora us-
tanova i javnih preduze}a. Za
di rektora Apoteke imenovan je
Zlatan Miqkovi}, za direktora
Centra za socijalni rad Sne ̀ a -
na Vukadinovi}, KJP „Gradski
vodovod“ Dragoslav Pe{i}, JKP

„Tr`nice“ Bo`ur Milentije -
vi}, JKP „^isto}a“ Zoran Rado -
vanovi}, JP za urbanizam i ure -
|ewe Novica Radosavqevi}, JP
Direkcija za izgradwu, urban-
izam i stambene poslove Zvonko
Krsti}. Za v.d. direktora Isto -
rijskog arhiva Toplice izabran
je Milan Stojanovi}, a Radni -
~kog univerziteta „Tihomir
Stankovi}“ Jasmina Perunovi}.

Odbornici SO Prokupqe
ve}inom glasova dali su ovla{ -
}ewe predsedniku Op{tine za
potpisivawe reprograma dugova
poreskih obaveza javnih predu -
ze}a.

Q.M.

Odr`ana 28. sednica Op{tinskog ve}a

Posle raspusta u {kolu po starom

Odr`ana 15. sednica SO Prokupqe

Odbornici usvojili buxet za 2014.



Predstavnici lokalne samo -
uprave, Kancelarije za decu i
mla de Op{tine Prokupqe i ~la -
novi Dramskog studija Gimnazije
posetili su Osnovnu {kolu „Vuk
Karaxi}“ u @itnom Potoku i
ovom prilikom uru~ili pakete
sa slatki{ima, ode}om i sred-
stvima za higijenu koji }e biti
podeqeni u~enicima.

Direktor {kole Ivan Pre -
li} istakao je da |aci ove {kole
ve}inom poti~u iz socijalno ug -
ro`enih, romskih porodica i da
je svaka materijalna pomo} ovde
dragocena, ali da je mo`da jo{
dra gocenije za ovu decu kada neko
do|e da ih obi|e, poka`e pa`wu
i dru`i se s wima, makar na kra -
tko vreme.

On je, tako|e, istakao da su
ova deca izuzetno dobra, vaspita -
na i kulturna, u {ta smo se i uve -

rili na priredbi koju su za wih
organizovali ~lanovi Dramskog
studija Gimnazije iz Prokupqa.
Interesantno je da su |aci ove
seoske {kole  istovremeno sa gi -
m nazijalcima recitovali i poka -
zali da im nije nepoznato ono
{to oni izvode.

Direktor Preli} je izrazio
zahvalnost lokalnoj samoupravi
koja se trudi da, iako je ovo pri -
li ~no izolovana sredina, pobo -
q{a uslove za rad nastavnika i
boravak u~enika u ovoj {koli.

- Na{a {kola je specifi~na
jer imamo i Dom za |ake u kome je
sme{teno 10 u~enika iz naju-
daqenijih sela. Oni vikendom
idu ku}i, a kada su lo{i vremen-
ski uslovi i put neprohodan os-

taju u Domu, gde imaju sve neo -
p hodne uslove za `ivot.   

Na~elnik Op{tinske uprave

Prokupqe Ivan Rako~evi} sa
saradnicima  Igorom @ivaqe -
vi}em, predstavnikom Odeqewa
za dru{tvene delatnosti, Mar -
kom Lazi}em, direktorom Stru -
~ne slu`be mesnih zajednica i
Goranom Lazi}em, predstav ni -
kom Kancelarije za decu i mlade
Op{tine Prokupqe, uru~io je
pakete  koji }e biti podeqeni
u~e nicima. 

- Ovo je jedna od najve}ih seo -
skih {kola u na{oj op{tini i
trudimo se da koliko god mo`e -
mo poboq{amo uslove za rad u
woj. Izdvajali smo sredstva za
najurgentnije sanacije i nadaqe
}emo pomagati, s obzirom da je
mladom i novoizabranom direk-
toru, kao i wegovim kolegama,
po trebna na{a podr{ka, rekao je
Rako~evi} i istakao da je obi-
lazak ovakvih udaqenih {kola

najboqi na~in da se nadle`ni na
terenu upoznaju sa problemima,
kako bi preduzeli mere za wi-
hovo re{avawe.

Odeqewe za dru{tvene dela -
tnosti Op{tine Prokupqe je
tokom proteklog leta sprovelo
niz sli~nih akcija, koje su imale
za ciq da seoskim {kolama obe -
zbede boqe uslove za rad, kako bi
one koliko toliko bile ravno-
pravne sa  {kolama u gradu, jer
svi |aci zaslu`uju iste uslove za
{kolovawe. Prema re~ima Igo -
ra @ivaqevi}a iz Odeqewa za
dru{tvene delatnosti, u {koli u
Xigoqu  rekonstruisan je krov,
postavqeni oluci, izgra|en ka -
na lizacioni ~vor, a u okviru re-
dovnih priprema za novu {ko  l  -
sku godinu poboq{ani su uslovi
za rad i u drugim {kolama na po -
dru~ju prokupa~ke op{tine.

Q.M.
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Zahvaquju}i sredstvima EU PROGRES-a, koji vi{e od tri godine
sprovodi Program evropskog partnerstva sa op{tinama Evropske
unije i Vlade [vajcarske i izdvaja sredstva za razvoj komunalne in-
frastrukture u prokupa~koj op{tini, KJP „Gradski vodovod“ je re-
alizovao mnoge projekte, od kojih je rekonstrukcija vodovodne mre`e
jedan od najva`nijih za uredno i kvalitetno vodosnabdevawe. Iz ovih
donacija KJP „Gradski vodovod“ je nabavio i najsavremeniji aparat
za detekciju podzemnih instalacija, {to }e omogu}iti bezbednije
izvo|ewe radova na nepoznatom terenu. Osim preciznog odre|ivawa
polo`aja podzemnih kablova, pomo}u ovog aparata je mogu}e i odred-
iti ta~no mesto gde se nalaze i ~eli~ne vodovodne cevi.

- Upotrebom ovog aparata radovi na otklawawu kvarova bi}e
efikasniji i zavr{eni u {to kra}em roku, {to zna~i da }e i iskqu -
~ewa potro{a~a sa vodovodne mre`e biti minimalna.

Iako KJP „Gradski vodovod“ ima dobru saradwu sa Telekomom i
Elektrodistribucijom, prilikom obele`avawa wihovih instalacija
ovaj aparat daje dodatnu sigurnost i pove}ava bezbednost radnika
anga`ovanih na otklawawu kvarova, rekao je v.d. direktora KJP
„Gradski vodovod“ Slavi{a Antanaskovi} i istakao da je nabavkom
savremenog aparata ovo preduze}e u mogu}nosti da pru`a usluge de-
tektovawa podzemnih instalacija na teritoriji celog Topli~kog
okruga.

Q.M.

Nakon dvomese~nih radova, u selu Poto~i} kod Prokupqa
zavr{eni su radovi na izgradwi nove vodovodne mre`e. Sredstva za
izgradwu ovog vodovoda u du`ini od tri kilometra obezbe|ena su
iz buxeta Op{tine Prokupqe.

Predsednik Op{tine Prokupqe dr Qubi{a \urkovi}, koji je
sa ~lanovima Op{tinskog ve}a Milutinom Radowi}em i Filipom
Jovanovi}em obilazio radove, rekao je da je rukovodstvo lokalne
samouprave i pored izuzetno te{ke finansijske situacije, na{lo
mogu}nosti da finansira izgradwu nove vodovodne mre`e u
Poto~i}u. 

- Za izgradwu ove vodovodne mre`e iz buxeta je izdvojeno ~etiri
miliona dinara. [ta zna~i izgradwa nove vodovodne mre`e najboqe
znaju me{tani ovog sela, rekao je predsednik \urkovi} i dodao da je
prioritet lokalne samouprave da realizuju takve infrastrukturne
projekte koji su od vitalnog interesa za gra|ane.

Direktor Komunalnog preduze}a „Gradski vodovod“ Slavi{a
Antanaskovi} istakao je da su zaposleni ovog preduze}a u~inili sve
da me{tani Poto~i}a {to pre dobiju zdravu pija}u vodu.

- Pre nekoliko dana zavr{eni su radovi na izgradwi nove dis-
tributivne vodovodne mre`e tako da me{tani sela sada vodu ko-
riste iz vodosistema „Bresnica“. Na ovaj sistem prikqu~eno je
blizu 150 doma}instava, rekao je on.

- Ovaj vodovod smo ~ekali skoro 15 godina. Me{tani sela na-
jboqe znaju kakve probleme su imali zbog nedostatka zdrave pija}e
vode. To se posebno odnosi na letwi period kada su bunari znali da
presu{e, rekao je predsednik Saveta mesne zajednice Poto~i}
^edomir Risti}, koji se u ime 250 me{tana sela zahvalio rukovod-
stvu lokalne samouprave i zaposlenima u „Gradskom vodovodu“ {to
su obezbedili sredstva i re{ili jedan od goru}ih problema. 

D.B.

Novi aparat za detekciju podzemnih instalacija

Za bezbednije radove na vodovodnoj mre`i
Zavr{ena izgradwa nove vodovodne mre`e u selu Poto~i}

^ekali vodu 15 godina

Podr{ka lokalne samouprave seoskim {kolama

Paketi sa slatki{ima i ode}om za |ake
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Jo{ malo vremena je ostalo
do dolaska Nove godine. Praz ni -
~na euforija je prisutna na uli-
ca ma, gu`va u saobra}aju, na tro -
toarima tezge sa novogodi{wim
ukrasima, ~estitkama, balonima.
Gradski trg i prokupa~ka „Knez
Mihajlova“ oki}eni, svetlucavi,
podse}aju na velike gradove koji
ovako svetle svakoga dana. Bez
obzira {to je besparica i kriza,
gra|ani se uveliko pripremaju za
do~ek Nove 2014. godine.

Ve}ina Prokup~ana }e Novu
godinu do~ekati u krugu poro -
dice, uz bogatu trpezu, mali broj,
uglavnom mladih, planira da za
do~ek bude u nekom restoranu
ili kafi}u. Prokupa~ki resto -
rani organizovali su do~ek 2014.
uz bogat meni i dobru muziku, za
{ta je potrebno izdvojiti 3000-
4200 dinara, dok }e se u kafi }i -
ma napla}ivati ulaz 1000-1500
dinara. Turisti~ke agencije, koje
su nudile novogodi{we aran` -
ma ne, nisu zadovoqne wihovom
prodajom, malo je onih koji sebi
mogu da priu{te takav luksuz i
do~ekaju 2014. u nekoj bawi ili
na planini.

Verica Prelevi}, penzion-

erka: - Radujem se novogodi{wim
praznicima, tada smo svi na oku -
pu. Novu godinu }u do~ekati sa
decom i unu~i}ima. Potrudi}u se
da im pripremim specijalitete
koje vole i naravno, tradicio na -
lno prase}e pe~ewe. O~ekujem da
}e naredna godina biti boqa, jer
verujem u ono {to obe}avaju na -
{i politi~ari.

Katarina Gvozdenovi}, rad-

nica: - S obzirom da imamo dve
bebe, dvadesetomese~nog Slavo-
quba i osmomese~nog Aleksan-
dra, bi}emo ku}i za do~ek za koji
smo ve} sve pripremili. Okiti -
li smo jelku, nabavili kape,
balone, paketi}e i naravno, Deda
Mraza. U novoj godini `elim,
pre svega zdravqe mojoj porodi -
ci. Nadam se da }e naredna goditi
biti boqa od prethodne. Iako us-
pevamo da svojoj deci obezbedimo
sve {to je neophodno, voleli bis -
mo da ubudu}e bude malo vi{e pa -
ra, a ne samo za osnovne potrebe.

Ilija Orbovi}, penzioner: -
Za do~ek Nove godine sam se na
vreme spremio, obezbedio prase
i sve ostalo kako bi novogodi { -
wa trpeza bila bogata. Spremio
sam i iznena|ewe za svoje dve
unu ke koje su moji najdra`i gos -
ti. Isprati}emo staru i do~e ka -
ti novu u krugu porodice i u
dru`ewu sa kom{ijama.

Dragana Kostadinovi}, rad-

nica: - S obzirom da imam od -
raslu decu, oni }e sigurno negde
i}i sa svojim dru{tvom, a mi sta -
riji }emo Novu godinu do~ekati
kod ku}e, uz dobro jelo i pi}e, jer
kolika god da je kriza, novo-
godi{wa trpeza treba da bude bo-
gata. Nadamo se da }e u novoj
go dini biti vi{e posla i para,
jer kad narod ima onda imamo i
mi trgovci.

Sowa Strugarevi}, vaspi ta -

~ica bez zaposlewa: - Prove{}u
Novu godinu u Kru{evcu, sa dru -
{ tvom. Suprug i ja putujemo, a
na{u dvogodi{wu devoj~icu }e
~uvati baka. Potrebno je dosta
para, garderoba, put, do~ek, ali

mi smo mladi i puni `ivota pa s
nestrpqewem o~ekujemo novo-
godi{we praznike. Volela bih
da u novoj godini dobijem posao u
struci i nadam se da }e u novoiz-
gra|enom de~jem vrti}u u Pro ku -
pqu biti mesta i za mene.

Hamdi Rahmani, radnik: - Te -
{ko da }emo ove godine biti u
mogu}nosti da pripremimo novo-
godi{wu trpezu. Kriza je, sve
{to zaradim ode na da`bine, ne-
dostaje nam i za svakodnevni `i -
vot.

Q.M.

Kako se Prokup~ani pripremaju za do~ek Nove godine

Uz prase}e pe~ewe i crno vino

U susret novogodi{wim i
bo`i}nim praznicima, a u ciqu
prevencije i zloupotrebe piro -
te hni~kih sredstava, petardi i
vatrometa, slu`benici Polici-
jske uprave u Prokupqu odr`ali
su niz predavawa u~enicima  os-
no vnih i sredwih {kola na pod -
ru ~ju na{e op{tine, kao i u
op {tinama Blace, Kur{umlija i
@itora|a. 

- Ova predavawa odr`ali smo
kako bi deci stavili do znawa
kakva sve opasnost vreba od ne -
stru~nog rukovawa i zloupo tre -
be pirotehni~kih sredstava. Ta -
ko|e, opasno je kupovati piro te -
hni~ka sredstva, petarde i vat -
ro mete od uli~nih prodavaca,
ka ̀ e Valentina Radi} iz pro ku -
pa~ke policije. 

Ona upozorava da je jednako

opasno kori{}ewe ovih sred-
stava kako za pojedince tako i za
okolinu, jer se ova eksplozivna
pirotehni~ka sredstva koriste
uglavnom na otvorenom ili u ob-
jektima gde ima veliki broj
qudi. 
Policijska uprava u Prokupqu
tokom godine u osnovnim
{kolima sprovela je projekat
„Bezbedno detiwstvo – razvoj
bezbednosne kulture mladih“,
namewen pre svega u~enicima
petog razreda osnovnih {kola. 
Za sve u~enike vi{ih razreda os-
novnih {kola, u saradwi sa Cen-
trom za socijalni rad sproveden
je i projekat „Bezbedno dete –
bezbedna {kola“, u okviru koga
su po svim {kolama organizo-
vane tribine za |ake i roditeqe. 

M.M.

Nestru~no rukovawe pirotehni~kim sredstvima

Opasnost za pojedince i okolinu
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Sektor za vanredne situacije
u Prokupqu upozorava gra|ane
na opasnost od izbijawa po`ara
u toku grejne sezone i u saop{te -
wu za javnost preporu~uje gra|a -
nima {ta da u~ine preventivno
kako bi izbegli izbijawe po`ara
u svojim stambenim objektima. 

Podse}amo gra|ane da su naj -
~e {}i uzroci nastanka po`ara,
na po~etku i tokom grejne sezone,
neispravni i neodr`avani dimo -
vodni kanali, nepropisno kori -
{ }ewe grejnih tela, preo ptere-
}ewe elektri~nih instalacija i
su{ewe mesa u improvizovanim
su{nicama, ka`e se u saop{tewu. 
Gra|anima se preporu~uje da ra -
di za{tite od po`ara preven-
tivno izvr{e pre svega kontrolu
stawa i ispravnosti dimwaka,
koji su naj~e{}e uzroci nastanka
po`ara i da provere da li je neka
drvena greda u dimwaku ili u

neposrednoj blizini, da li se di -
mwak ne naslawa na lako zapa -
qi ve materijale, da li su na we -
mu pukotine i mehani~ka o{te -
}e wa, nagomilane naslage ~a|i
zbog neredovnog i nestru~nog
odr`avawa i ~i{}ewa. 

Vatrogasci upozoravaju na ro -
~ito stanare stambenih zgrada da
su u obavezi da putem skup{tine
stanara, da najmawe jednom godi -
{we, a po potrebi i ~e{}e, orga-
nizuju ~i{}ewe dimwaka na svim
vertikalama u zgradi. 

U doma}instvima u vreme gre-
jne sezone obavezno treba prove -
riti ispravnost elektri~nih
instalacija i elektri~ne grejne
ure|aje, kao i maksimalnu snagu
prikqu~enih ure|aja. Posebno
treba obratiti pa`wu prilikom
kori{}ewa kvarcnih grejalica i
na wihovu adekvatnu udaqenost
od zavesa i drugih lako zapa qi -

vih materijala. 
Strogo je zabraweno kori{ -

}e we improvizovanih su{nica
mesa, jer su one naj~e{}i uzro ~ -
nik nastanka po`ara i {irewa
vatre na susedne objekte, upozo-
ravaju iz Sektora za vanredne

situacije u na{em mestu i nagla -
{a vaju da je u slu~aju nastanka
po`ara u stambenom objektu ve -
oma va`no {to pre pozvati Va-
trogasno spasila~ku jedinicu na
telefon 193. 

M.M.

Izbijawe po`ara u vreme grejne sezone

Opasni neispravni dimwaci i su{are

Odeqewa u Op{toj bolnici „Dr Aleksa Savi}“ dobila su nove
boje, odnosno svako odeqewe okre~eno je u drugu boju i dobilo
raznobojnu posteqinu, saop{tili su iz ove zdravstvene ustanove. 

Tako je posteqina na Urologiji u `utoj boji, na Neurologiji u
naranxastoj, Odeqewu urgentne medicine u zelenoj, na Ortopediji
su plavi, Kardiologiji u roze boji. 

- Razli~ite boje zidova i krevetskih posteqina uveli smo iz es-
tetskih, ali i higijensko-epidemiolo{kih razloga, kako se poste-
qine bolesnika ne bi me{ale, jer je za svako od ovih odeqewa
karakteristi~na i odre|ena patologija, ka`e se u saop{tewu i
nagla{ava da se i do sada vodilo ra~una da nakon prawa svako ode-
qewe dobije svoju posteqinu, ali ponekad dolazilo i do gre{aka, ali
sada je svaka zamena posteqine nakon prawa iskqu~ena.

- Novo, {areno ruho i dugine boje prokupa~ke Bolnice doprine}e
da se pacijenti u woj ose}aju {to prijatnije u vreme kada zbog bolesti
moraju da budu na bolni~kom le~ewu, nadaju se u Bolnici.

M.M.

Zbog smawenog broja putnika na lokalnim putevima, ka selima u
prokupa~koj op{tini, odnedavno je autoprevoznik „Ni{-ekspres“
uveo u saobra}aj nove mini-autobuse sa smawenim brojem sedi{ta.
Kako su kazali iz ovog preduze}a radi se o novim savremenim kli-

matizovanim autobusima sa ekolo{kim motorima, kapaciteta 28
mesta za sedewe i 10 za stajawe. 

- Od planiranih 11, tri mini-autobusa ve} su ukqu~eni u prevoz
putnika na teritoriji prokupa~ke op{tine, a do kraja godine
prikqu~i}e im se jo{ osam autobusa, koji }e saobra}ati na
lokalnim linijama ne samo u op{tini Prokupqe, ve} i na teri-
toriji Svrqiga, Bele Palanke, Pirota i Aleksinca, kazali su u
„Ni{-ekspresu“ i dodali da broj putnika u lokalnom saobra}aju ka
seoskim naseqima u ju`noj Srbiji sve vi{e opada, pa su u ciqu
racionalizacije odlu~ili da u prevoz uvedu miniautobuse, koji ne
samo da mawe tro{e ve} su i mnogo udobniji od nekih koji su sao-
bra}ali na tim relacijama. 

U „Ni{-ekspresu“ ka`u da su u septembru mesecu ovakve auto-
buse po prvi put uveli u gradski prevoz u op{tini Aleksinac i da
su oni nai{li na izuzetno dobru reakciju putnika, pa su odlu~ili da
ih uvedu u saobra}aj i u drugim op{tinama.

M.M.

Novine zbog estetskih i higijensko-epidemiolo{kih razloga

Prokupa~ka bolnica u duginim bojama
Mali autobusi za prigradski saobra}aj

Ve}a racionalizacija i udobnost



Kur{umli~anka Nata{a Ris-
tovi} (15) boluje od cerebralne par-
alize od ro|ewa. Op{tina Kur {u m-
lija pokrenula je humanitarnu ak-
ciju i prikupila finansijska sred-
stva neophodna za kupovinu ele k-
tromotornih kolica, ~ija je vred-
nost iznosila 250.000 dinara. Ve-
liki broj humanih qudi i sponzora
odazvao se pomenutoj akciji i Na -
ta{a je dobila nova eletromotorna
kolica. Predsednik Op{tine Rado-
qub Vidi} obi{ao je porodicu Ris-
tovi} i Nata{i uru~io kolica. 

Inicijator humanitarne akcije,
de~ak Milan Ja}ovi} rekao je da je
veoma sre}an {to je Nata{a  dobila
kolica.

Vidno uzbu|ena Nata{a je rekla
da je veoma sre}na {to joj se san ost-
vario. 

- Danas sam prvi put videla
osobu koja mi je puno pomogla i
htela bih da mu se zahvalim. Tako|e
se puno zahvaqujem predsedniku Op -
{tine Radoqubu Vidi}u i svim hu-
ma nim qudima koji su mi pomogli.
Kolica }e mi puno zna~iti i jedva

~e kam lepo vreme da se pro{etam sa
drugaricama, rekla je Nata{a.

- Sve pohvale za Milana, ujedno
se zahvaqujem svim donatorima koji
su pomogli ovu akciju. Najbitnije je
da Nata{a sada ima razlog da se
raduje, potrudi}emo se da obezbed-
imo sredstva za operaciju sa ̀ eqom
da Nata{a stane na svoje noge, kazao
je Radoqub Vidi} i istakao da naj -
ve}a zasluga pripada Milanu, koji je
svima pokazao da su deca odgovor -
nija od odraslih.

TOPLI^KE NOVINE DECEMBAR 2013.

U sali SO Kur{umlija odr`ana je sve~ana dodela ugovora kur{umli-
jskim preduzetnicima u okviru programa za samozapo{qavawe, koji fi-
nansira Op{tina Kur{umlija u saradwi sa Nacionalnom slu`bom za
zapo{qavawe, koja je obezbedila  tehni~ku podr{ku i pripremu podataka.
Ugovore je sve~ano dobilo 39 lica i bespovratna sredstva u vrednosti od
160.000 dinara, gde je Op{tina finansirala 6.240.000 dinara.

Za razvoj preduzetni{tva u 2013. godini Op{tina Kur{umlija izdvo-
jila je 15 miliona dinara. Celu pri~u je u tom trenutku podr`ala i dr`ava
sa osam miliona dinara, ali rebalansom buxeta taj novac je stopiran.
Op{tina Kur{umlija  obezbedila je dve linije za samozapo {qavawe i ot-
varawe novih biznisa: za sva lica koja po prvi put otvaraju svoju firmu i
pokre}u novi posao, ali su u obavezi da rade godinu dana i za preduzetnike
koji ve} imaju razvijen biznis i `ele da uposle nove radnike, sa obavezom
od dve godine.

Predsednik Op{tine Radoqub Vidi} uru~io je ugovore novim pre-
duzetnicima.

- @elim da ~estitam svima koji su dobili sredstva. Posebno mi je drago
{to ste uspeli da realizujete svoje ideje i zapo~nete sopstveni posao u
ovim te{kim vremenima. Mi smo tu da vam pomognemo i trudi}emo se i
ubudu}e, jer je to od velike va`nosti za na{ grad. Sve vas pozdravqam i
puno uspeha vam `elim u budu}em poslovawu, rekao je predsednik Vidi}.

Direktor Nacionalne slu`be za zapo{qavawe – Filijala Pro kupqe
Slavoqub Stojkovi} obratio se prisutnima.

- Ta~no je da smo celu pri~u podr`ali sa odre|enim sredstvima,
me|utim rebalansom republi~kog buxeta taj novac je, na`alost, stopiran.
Nadam se da naredne godine ne}emo imati sli~nih problema. @elim da vas
obavestim da }e sredstva biti upla}ena slede}e nedeqe na va{e teku}e
ra~une, ali }emo vr{iti i kontrolu ugovornih obaveza, istakao je Sto-
jkovi}.

Stranu pripremila: PR informativne slu`be Jasmina Savi}

Dragica Nikoli}, supruga pre -
d sednika Republike Srbije To mis-
lava Nikoli}a i predsednica
Fo ndacije „Dragica Niko li}“, po-
delila je 600 novo go di{wih pa ke -
ti}a deci Kur{umlije, korisnici-
ma nov~ane socijalne pomo}i, iz -
beglicama i interno raseqenoj de -
ci, mali{anima ro mske nacional-
nosti, kao i deci iz udaqenih
seoskih  podru~ja. Uz prigodan pro-
gram mali{ani su u`ivali uz novo-
godi{we pes mice i animacije
klo vnova. Pa ke ti}i su obezbe|eni
zahvaqu ju}i Fondaciji „Dragica
Niko li}“, kompaniji „Pionir“,
kao i kineskim privrednicima ko -
ji svoje poslovawe imaju u Srbiji.
Vrednost donacije iznosi 55.000
evra.

- Draga na{a deco, ̀ elim sve da
vas pozdravim. Veoma sam sre }na
{to sam danas u Kur{umliji i moja
najve}a nagrada su osmesi na va{im
licima. Znam da neka deca po prvi
put dobijaju poklo ne, isto tako

znam da je Kur{umlija jedna od na-
jugro`enijih op{ tina u Srbiji.
Po sebno me ra duje {to smo uspe{ -
no odradili ovu akciju i deci ba -
rem malo ule p{ali detiwstvo. U
Novoj godi ni vam ̀ elim jo{ po ne -
kog batu ili seku, kazala je gospo|a
Niko li} i najavila da }e obi}i i
dru ge op{tine i ponovo se vratiti
u Kur{umliju.

Predsednik Op{tine Kur {u -
mlija Radoqub Vidi} od srca se za -
hvalio prvoj dami Srbije i we noj
Fondaciji na ovim divnim poklo -
nima kao i svim humanim qu dima i
sponzorima koji su na {im mali {a -
nima obezbedili ovu veoma zna ~a -
jnu donaciju.      

- @elim vam veselo i bez bri -
`no detiwstvo. Draga deco, sre }na
Nova 2014. godina, po`eleo je
predsednik Vidi}.

Prvi novogodi{wi paketi}
Deda Mraz je sa posebnom rado {}u
uru~io de~aku Milinku koji `ivi
u selu Mer}ez i jedini je u~enik u

tom selu. To je ujedno i pr vi novo-
godi{wi paketi} koji je Milinko
ikada dobio za svojih deset godina.                        

U sali SO Kur{umlija go s po -
|a Nikoli} prisutvovala je sve~a -
nom uru~ewu novo godi{ wih nov ~a -
nih poklona deci ro |e noj 2012. i
2013. godine. Nov ~ane novogodi { -
we poklone u  vrednosti od po 5.000
dinara uru~ila je Violeta Kari},
direktorka Fo n dacije „Dragica

Nikoli}”.
- Draga na{a de~ice, uva`ene

mame i tate, u ime Fondacije „Dra -
gica Nikoli}” `elim vam sre}no
detiwstvo i nastupaju}e praznike,
puno smeha i igre i da nas dogodine
bude jo{ vi{e, naglasila je Vio-
leta Kari}.                                                               

Sve~anosti su prisustvovali i
predstavnici lokalne samo upra ve.

Prva dama Srbije podelila novogodi{we paketi}e

Na XVIII sednici Op{tinskog ve}a Op{tine Kur{umlija, kojoj
su prisustovali ~lanovi i predsednik Ve}a Radoqub Vidi}, ve}nici
su razmatrali Predlog Odluke o buxetu Op{tine Kur{umlija za
2014. godinu. Pored sistemskih zakona, u pripremi odluke po{tovani
su i zakoni doneti od strane Narodne skup{tine, kojima su ukinute
odre|ene takse i naknade, a dodate nove, koje se odnose na prihod bux-
eta Op{tine. 

Planirani ukupni prihodi po odluci buxeta za 2014. godinu
Op{tine Kur{umlija iznose 682.000.000,00 dinara. Ukupni plani-
rani rashodi za 2014. godinu iznose 682.000.000,00 {to predstavqa
umawewe za 3% u odnosu na plan za 2013. godinu.

Nakon detaqnog razmatrawa ve}nici su jednoglasno usvojili
Predlog Odluke o buxetu za 2014. godinu. Dnevni red je obuhvatio i
druge ta~ke o kojima su ve}nici diskutovali, kao {to su Odluka o iz-
meni i dopuni o lokalnim komunalnim taksama, Odluka o op{tin-
skim administrativnim taksama i naknadama za usluge koje vr{i
Op{tinska uprava, kao i o Predlogu Odluke o naknadi za za{titu i
unapre|ewe `ivotne sredine, koje su ve}nici usvojili. Dopuna
dnevnog reda odnosila se na Odluku o pijacama, kojom se propisuju
uslovi i na~in obavqawa komunalne delatnosti odr`avawa pijaca i
pru`awa usluga na pijacama na teritoriji op{tine Kur{umlija.  

Na sednici su razmatrane i  u~eni~ke i studenske stipendije za
{kolsku 2013/2014. godinu, a predsednik Komisije za dodelu
stipendija u~enicima i studentima Ratomir Pantovi} podneo je
izve{taj o rezultatima konkursa. Stipendiju je dobilo 840 lica, od
~ega je 342 studenta i 498 sredwo{kolaca. Odbijeno je 89 zahteva (36
zahteva studenata i 53 u~enika sredwih {kola).

Op{tina Kur{umlija izdvojila je 23 miliona za stipendije, ~ija
se visina kre}e od 2.000 dinara za sredwo{kolce, do 4.000 dinara za
studente sa teritorije op{tine Kur{umlija.

Odr`ana  sednica Ve}a Op{tina Kur{umlija poma`e razvoj preduzetni{tva

Nata{a dobila kolica
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Centar za slobodne izbore i
demokratiju (CeSID), uz finan-
sijsku podr{ku Evropske unije i
Vlade [vajcarske preko Pro-
grama evropskog partnerstva sa
op{tinama EU PROGRES, spro -
veo je istra`ivawe o zadovoq -
stvu gra|ana u 34 op{tine na jugu
i jugozapadu Srbije. 

Ciq istra`ivawa bio je da
po ka`e koliko su gra|ani zado -
vo qni uslugama lokalnih samo -
up rava i wihovom saradwom sa
javno{}u u ciqu re{avawa prob-
lema, poverewem u lokalne in-
stitucije, integritetom javnih
funkcionera, ~i{}ewem ulica,
odr`avawem javnog reda, vodo -
sna bdevawem i kanalizacijom,
od nosom prema korupciji i loka -
lnoj bezbednosti, kao i drugim
pitawima. Podaci ovog ispiti-
vawa javnog mwewa mogu da pos -
lu ̀ e kao smernice lokalnim
sa mo upravama, kako bi iza{le u
susret potrebama stanovnika.

Rezultati ovog istra`ivawa,
koje je ra|eno na reprezentativ -
nom uzorku od 8.378 punoletnih
gra|ana, predstavqeni su pret ho -
d ne sedmice u Leskovcu. Tom pri-

likom Marko Blagojevi}, izv r {-
ni direktor CeSID-a, izneo je
podatak da „gra|ani vide Medve -
|u, Lebane, Blace i Kur{umliju
kao op{tine u kojima su proce-
dure najmawe komplikovane. Ia -
ko veliki broj stanovnika Ja b la-

ni~kog i Topli~kog okruga tra -
`i da lokalne samouprave obra -
}a ju vi{e pa`we na wihove po t -
rebe, ispitanici iz Crne Trave,

Blaca, Kur{umlije su me|u za do -
voqnijima. Slu`be op{tih pos -
lo va su izdvojene kao one koje
naj boqe funkcioni{u u ovom po-
d ru~ju. Zanimqivo, veoma je poz-
itivan stav gra|ana i prema radu
poreskih jedinica pri op{ti n-
ama, za koje skoro petina gra|ana
smatra da najboqe rade“, objas-
nio je Blagojevi}.

Podaci CeSID-a izme|u os-
talog ka`u da je u Blacu, u odnosu
na prethodne tri godine, zna~aj -
no poraslo poverewe gra|ana u
lo kalnu vlast. Primetno je pove -
}awe poverewa i u druge organe.
Pozitivan podatak je i taj da se u
odnosu na ispitivawa ra|ena
2010. godine smawio broj onih
ko ji imaju neko negativno ose}a -
we kada ulaze ili izlaze iz Op{ -
tine. Zanimqiv je podatak i da je
Blace jedna od retkih op{tina
koje su obuhva}ene istra ̀ i va -
wem u kojoj se pove}ao broj onih
koji tvrde da `ive dobro. Ispi-
tanici iz Blaca, prema podacima
CeSID-a, uglavnom su zadovo-
qni na~inom na koji lokalna
vlast vodi ra~una o wihovim po -
trebama. Gra|ani obuhva}eni is -

tra`ivawem, izme|u ostalih, do -
brim  ocenama ocenili su i rad
op{tinskog rukovodstva. Na pi -
tawe „Gde se `ivi najboqe?“,
Bla ce je u odnosu na rezultate
sprovedene u 34 op{tine zauzelo
prvo mesto.

Predsednik Op{tine Blace
Radoje Krstovi}, koji je prisus t -
vovao predstavqawu zvani~nih
rezultata istra`ivawa CeSIDa
u Leskovcu, izrazio je zadovoq s -
tvo ~iwenicom da je Blace zara -
dilo najvi{u ocenu i nalazi se
me|u tri najboqe ocewene op{ -
tine na jugu i jugozapadu Srbije. 

- Ovo je veliki uspeh i za ru -
kovodstvo Op{tine Blace, Op { -
ti nsku upravu i za javna predu ze-
}a i ustanove. Zahvalio bih se
gra |anima na poverewu i na ova -
ko visokoj oceni koju su dali Op -
{tini Blace, rekao je pred sed-
nik Op{tine Blace Radoje Kr -
sto vi} i iskoristio priliku da
svim stanovnicima op{tine Bla -
ce, kao i svim ~itaocima Top li -
~kih novina, ~estita predstoje}e
praznike i po`eli puno zdravqa,
sre}e i uspeha u Novoj 2014. go-
dini.

Stranu pripremila: Sawa Radosavqevi}

Osnovnoj {koli „Stojan Novakovi}“ iz Blaca, na sve~anosti up-
rili~enoj povodom zavr{etka kampawe „Gde je tvoj prag odgovor -
nosti?“ 18. decembra u Vrawu, dodeqena je druga nagrada za eko lo{ki
projekat. U kampawi koju je uz finansijsku pomo} Evropske unije i
Vlade [vajcarske sproveo Program evropskog partnerstva sa
op{tinama – EU PROGRES, u~estvovalo je ukupno 127 osnovnih
{kola iz 25 op{tina ju`ne i jugozapadne Srbije. Prvo mesto i na-
gradu od 100.000 dinara osvojila je O[ „@ivko Quji}“ iz Nove
Varo{i, dok je tre}e mesto pripalo [koli za osnovno i sredwe obra-
zovawe „11. oktobar“ iz Leskovca. 

U okviru kampawe, koja je za ciq imala podizawe svesti o zna~aju
za{tite ̀ ivotne sredine, naro~ito o va`nosti primarnog razvr sta -
vawa otpada, reciklirawa i energetske efikasnosti, bla~ki osnovci
konkurisali su sa projektom koji se odnosi na izdvajawe organskog
otpada, odnosno stvarawe komposta. 

U Vrawu je delegaciju O[ „Stojan Novakovi}“ predvodila Oliv-
era Timotijevi}, nastavnica biologije, koja je zajedno sa svojim
u~enicima osmislila ~itav projekat i koordinirala aktivnostima u
okviru kampawe. Nagrada za drugo mesto su kalendari sa {tampanim
likovnim radovima osnovaca na temu za{tite `ivotne sredine i dig-
italni foto aparat za ekolo{ku sekciju {kole.

U okviru Programa podr{ke za sprovo|ewe poqoprivredne
politike i politike ruralnog razvoja, Op{tina Blace raspisala je
konkurs za raspodelu sredstava iz buxeta namewenih za finansir-
awe razvoja i unapre|ewa vo}arstva, povrtarstva, ratarstva i
sto~arstva, koji je bio otvoren tokom novembra meseca 2013. godine.
Na konkurs je pristigao 81 zahtev, svi su odobreni, a prethodnih
dana ve} su uru~ena re{ewa korisnicima i ispla}ena sredstva.

Podsticaji se koriste za unapre|ewe primarne poqoprivredne
proizvodwe, kao i prerade poqoprivrednih proizvoda. Pravo na
kori{}ewe sredstava imala su fizi~ka lica – nosioci komercija -
lnog poqoprivrednog gazdinstva i obrazovne ustanove (ako su upi -
sani u Registar poqoprivrednih gazdinstava i nalaze se u ak  tiv nom
statusu i imaju prebivali{te u naseqima op{tine Blace), kao i
druge institucije koje su ispunile uslove predvi|ene konkursom.
Subvencijama je obuhva}ena sva mehanizacija ili oprema kupqena
tokom 2013. godine, od 1. januara do dana zakqu~ewa kon ku rsa

- Ukupno je Op{tina Blace za subvencionisawe poqoprivrede
na ovaj na~in iz buxeta izdvojila 4,5 miliona dinara. Sredstva su
uglavnom odobrena za nabavku nove mehanizacije. Gazdinstva su
putem ovog konkursa do{la do specijalizovane poqoprivredne meh-
anizacije, ma{ina i opreme za za{titu vo}a od bolesti i {te -
to~ina, opreme za navodwavawe. Subvencionisali smo i sto~arsku
proizvodwu – opremu za mu`u krava, rotacione kose, sakupqa~e
sena. Siguran sam da je ovaj vid pomo}i gazdinstvima bla~ke
op{tine zna~ajan doprinos unapre|ewu poqoprivrede uop{te. Ona
}e i daqe biti jedan od prioriteta lokalnog razvoja, ~emu je dokaz
i plan o izdvajawu preko 8,5 miliona dinara za subvencionisawe po-
qoprivrede, prema Odluci o buxetu Op{tine Blace za 2014. godinu,
za Topli~ke novine izjavio je Radoje Krstovi}, predsednik Op{tine
Blace.

Pored navedenog, odobren je i 31 zahtev za subvencionisawe ka-
mate namenskih kratkoro~nih poqoprivrednih kredita.

Poraslo poverewe gra|ana u lokalnu vlast

Unapre|ewe poqoprivredne proizvodweNagrada za {kolu iz Blaca
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Rukometa{i Partizana odi-
grali su dve utakmice u @ito ra -
|i da bi pomogli Neveni Ja n -
ko vi}, kojoj je potrebna hitna op-
eracija zbog problema sa plu -
}ima.

Nevenina plu}a rade samo 20
odsto, zbog ~ega joj je potrebna
operacija, a taj zahvat ko{ta
120.000 evra.

Da bi do operacije do{lo,
Neveni je potrebno jo{ 30.000 ev -

ra. Ostatak su prikupili me{ta -
ni @itora|e, wene kom{ije, a
sada su im se pridru`ili i „cr -
no-beli“, koji su u @itora|e do -
{li su dve ekipe, kadetima i
pr vim timom. 

Na obe utakmice hala je bila
puna, a navijawe kao da se igra
Liga {ampiona. Rezultat utak-
mice izme|u @itora|a i Parti-

zana bio je drugom planu. 
Sa {esnestogodi{wom Neve -

nom, kojoj je neophodna pomo},
imali su ~ast da se upoznaju ig -
ra~i Partizana. Nevena se pri -
sutnima obratila preko video
poruke,nakon koje su igra~i oba
tima odlu~ili da sa akcijama ne
stanu sve dok Nevena ne ozdravi. 

Izme|u dve utakmice, Cr -
kveni hor „Biseri“ je otpevao
nekoliko pesama.

Nevena boluje od cisti~ne
fi broze, koja joj je dijagnostiko-
vana kada je imala {est meseci.
Wena plu}na bolest je napredo -
va la godinama, u po~etku je samo
no}u primala terapije kise o ni -
kom, a sada i tokom ~itavog dana. 

U proteklih godinu dana
imala je tri pogor{awa, zbog
kojih je bila hospitalizovana i

intravenozno primala antibi-
otike. Sada joj plu}a rade samo

20% od ukupne mogu}nosti i
hitno joj je potrebno presa |i -
vawe. 

U Srbiji se te operacije ne
vr{e, tako da je transplantacija
u Be~u jedina mogu}nost. Ta op-
eracija ko{ta 120.000 evra, a ne -

op hodno je uraditi je {to pre.
Lekari u Be~u ka`u da se ve}

kasni, ali garantuju da ona ima
dobre {anse.

Ukoliko mo`ete i `elite da
pomognete da Nevena di{e punim
plu}ima, novac mo`ete uplatiti
na slede}i `iro ra~un: 205-
9011005105980-50.

Odbornici SO @itora|a
usvojili su buxet za 2014. godinu
koji iznosi 413 miliona dinara.  
U odnosu na 2013. godinu kada je
bio 480 miliona dinara, buxet za
narednu godinu bi}e umawen za
67 miliona, a predsednik op{ti -
ne Goran Stojkovi} smatra da je
ova cifra potpuno realna i ost-
varqiva.

- I 2013. godine uspeli smo da
95 odsto planiranih poslova za -

vr {imo, a nadamo se da }emo i u
narednoj godini u potpunosti
ostvariti sve planove. Zato smo
buxetom planirali iskqu~ivo
realne projekte - ka`e Stojko -
vi}.  

On dodaje da je do umawewa
buxeta do{lo zbog odluke Vlade
Srbije da se ukine naknada za
gra dsko gra|evinsko zemqi{te,
ali da to ne mo`e da ugrozi fun -
kcionisawe lokalne samouprave. 

Usvojen novi buxet op{tine @itora|a

Rukometa{i Partizana igrali humanitarnu utakmicu

Na inicijativu predstavnika
svih mesnih zajednica i posle
odr`anog sastanka krajem oktob -
ra meseca Odbornici u Skup { -
tini @itora|a usvojili su Za -
kqu~ak po pitawu iskqu~ewa
ele ktri~ne energije potro {a -
~ima koji imaju dugovawa za
utro{enu elekti~nu energiju
starija od godinu dana.

Skoro 5.000 doma}instva u

@itora|i duguje u proseku po
150.000 dinara. 

Odlukom Ustavnog suda Sr-
bi je o nezakonitom obra~unava -
wu ra~una i kamate na kamatu, a
na osnovu  Zakon o obligacionim
odnosima  propisano je zastare-
vawe dugovawa od preko godinu
dana.

Zatra`eno je da se prestane
sa iskqu~ewem gra|ana za zasta -

rela dugovawa, a Zakqu~ak je
nakon usvajawa upu}en Vladi Sr-
bije, Ministarstvu energetike i
EPS-u.

U prokupa~koj Elektrodis-
tribuciji koja pokriva i @ito -
ra|u ka`u da jedino Upravni
odbor EPS-a ima nadle`nost za
usvajawe ovakvih i sli~nih pred-
loga.

Tra`e otpis duga za struju
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U sklopu obele`avawa Me|u -
narodnog dana osoba sa invali di -
tetom, Udru`ewe obolelih od
mi   {i}nih i neuromi{i}nih bo -
lesti Topli~kog okruga iz Pro -
kupqa u Galeriji „Bo`a Ili}“
organizovalo je izlo`bu ru~nih
radova dece i mladih ometenih u
razvoju Dnevnog boravka „Sunce“
iz Vodica. 

Na izlo`bi je prikazano na
desetine ru~nih radova, koji su
nastali u okviru ~etiri radion-
ice ovog Dnevnog boravka. 

- Ovo je prvi put da smo {iroj
javnosti pokazali radove na{ih
{ti}enika, koji ukazuju na to da su
oni sposobni ne samo za sli ka we i
stvarawe kroz igru, ve} i za iz ra -
du mnogo komplikovanijih pred-
me ta, kazao je ovim povodom se kre-
tar Udru`ewa obolelih od mi {i -
}nih i neuromi{i}nih bo le sti
Dragoslav Petrovi}, koji ruko vo -
di ovim Dnevnim bora v kom.

On je objasnio da su prika za -
ni ru~ni radovi nastali u po s le -
d wih nekoliko meseci, da ih je
ra dilo dvadesetak polaznika Dn-
e   vnog boravka svih uzrasta i da
ve}ina radova, kao {to su ramovi
za slike, podmeta~i, {t ri kani
ukrasni i odevni predmeti, imaju
i upotrebnu vred nost, odnosno da
mogu da se prodaju. 

- Zahvaquju}i srpskom Min-
istarstvu rada, zapo{qavawa i

socijalne politike, humanitar -
nim organizacijama, kao i Op{ -
tini Prokupqe koji su obez be di-
li nov~ana sredstva, uspeli smo
da Dnevni boravak za decu sa po -
sebnim potrebama potpuno opre -

mimo i prilagodimo wihovim
potrebama, naglasio je Petrovi}
i dodao da su u okviru ove usta -
no ve oformqene ~etiri intera -
ktivne radionice, sala za reha -
bilitaciju i fizi~ko vaspitawe,
sala za u~ewe sa interaktivnom
tablom i sale za ru~nu radinost
i tkawe na razbojima.

Prema wegovim re~ima, for -
mi rawem ovih interaktivnih ra-
dionica, a zahvaquju}i stru~nom
osobqu koje radi sa korisnicima
Dnevnog boravka, deca i mladi su
u potpunosti mogli da poka`u
svu svoju ma{tovitost i kre a ti -

vnost, koja je za mnoge bila izne -
na|uju}a. 

- Ove godine kod resornog mi -
nistarstva smo pokrenuli inici-
jativu da na{ Dnevni boravak,
koji sada svakodnevno pose}uje

dva  desetoro dece i mladih sa po -
se  bnim potrebama samo iz pro ku -
pa~ke op{tine, dobije i okru`ni
karakter, podvukao je Petrovi}.

On je objasnio da je Dnevni
bo ravak „Sunce“, ina~e jedina
ova kva ustanova u Topli~kom ok -
rugu, ostvario svoj osnovni ciq
postojawa, da omogu}i socijali -
zaciju osobama sa invaliditetom
i da im pru`i psihi~ku i soci-
jalnu podr{ku kroz razne vidove
organizovanog dru{tvenog rada u
razli~itim programskim radio -
nicama. Tako se ovde na stru~an
na ~in sa decom i mladima radi na

razvijawu jezika, govora, komu-
nikacije, psihomotorike, a tako -
|e se obu~avaju kako bi usvojili
osnovne dnevne i ̀ ivotne ve{ ti -
ne, upoznali okolinu, bavili se
rekreacijom i upoznali likovnu
i muzi~ku umetnost. 

Visok nivo rada sa osobama
ome  tenim u razvoju u ovoj usta no -
vi do{ao je do izra`aja kroz fo -
r mirawe radionica koje su spe -
cijalizovane, za posebne oblike
manuelnog rada, kao {to su papi -
rnata galanterija, plasti~no ob-
likovawe i tkawe na razbojima. 

- Mislim da smo mnogo toga
ura  dili, pre svega na poboq {a -
wu kvaliteta ̀ ivota osoba sa po -
sebnim potrebama iz na{e op{ -
ti ne i uticali da se nivo wihove
socijalizacije drasti~no pove}a,
kazao je Petrovi} i dodao da je od
svega najva`nije to {to su mladi
i deca u Dnevnom boravku „Su n -
ce“ najboqe mesto za dru`ewe i
zabavu  koje im je omogu}ilo i
sticawe osnovnih znawa. 

Prema wegovim re~ima, po{ -
to postoje uslovi {teta bi bilo
da se kapaciteti Dnevnog bora v -
ka „Sunce“ ne pro{ire i deci i
mladima ometenim u razvoju iz
dru gih op{tina ne omogu}i kva -
li tetniji `ivot. 

U Dnevnom boravku „Sunce“
mo`e da se smesti i dobije kva li -
tetnu negu i pomo} jo{ oko se da -
m desetoro dece iz susednih op {-
tina Kur{umlija, @itora|a,
Blace i Mero{ina. 

M.M.

Povodom obele`avawa Svet-
skog dana borbe protiv SIDE,
prokupa~ki Dom zdravqa organi-
zo vao je niz akcija, stru~nih pre-
davawa, kojima je, pre svega
mladima kao najugro`enijoj pop-
ulaciji, ukazao na zna~aj za{tite
od ove te{ke, neizle~ive i lako-
prenosive bolesti. 

Stru~no predavawe sa temom
„Opasnosti i preventiva“ sred -
wo {kolcima u prokupa~koj Gim-
naziji odr`ao je na~elnik gi ne-
 kologije prokupa~kog Doma zd -
rav qa dr Branislav Ivkovi}. 

On je izneo podatke o {ire -
wu i pove}awu broja zara`enih
HIV-om u svetu i kod nas, tako|e
je istakao da se broj zara`enih
pove}ava ubrzano iz dana u dan.
Tako je naglasio da je na terito -
ri ji op{tine Prokupqe, tokom
2013. godine registrovano pet
novih slu~ajeva zara`enih HIV-
om, a da je na osnovu podataka In-
stituta za javno zdravqe u Ni{u
od 1987. do 1. novembra 2013. go-
dine u Topli~kom, odnosno Ni -
{a vskom okrugu registrovano

ukupno 135 obolelih od SIDE.
Ovi podaci govore da je me|u

obolelima 109 mu{karaca, 26
`ena, a da ih je 50 umrlo od pos -
le dica ove bolesti. 

- HIV se prenosi homoseksu-
alnim i heteroseksualnim odno -
si ma, kao i intravenozno, putem
krvi, naj~e{}e kori{}ewem za-
jedni~kih {priceva i igala nar -
komana, a u posledwe vreme i te -
tovirawem i ugradwom pirsinga,
kazao je Ivkovi}.

On je istakao da je za{tita
tokom seksualnog odnosa najboqa
preventiva za {irewe bolesti i
naglasio da su rizi~ne grupe ho-
mo seksualci i narkomani, mada

se sve ve}i broj zara`enih HIV-
om pojavquje i me|u ostalim
delom populacije. 

Tako|e je ukazao na to da se
sve ~e{}e javqaju sumwe o preno-

si vosti ove bolesti i pod lupu
dolazi svaki kontakt koji bi mo -
gao da izazove infekciju.

- Virus HIV-a nalazi se pre
svega u krvi zara`ene osobe, ali
i u drugim telesnim te~nostima,
tako da ako postoji bilo kakva
ot vorena ranica na telu zdrave
osobe, u kontaktu sa zara`enom
ona bi mogla da bude inficira -
na, kazao je Ivkovi}.

On je ukazao na opasnost i
pri likom poqupca, odlaska kod

zubara, na analizu krvi, kao i to -
kom estetskih intervencija u sa-
lonima za ulep{avawe. 

- Ovo predstavqa veliki pro -
blem ne samo za pacijente ve} i
za lekare, koji ne znaju da li je
ne ko zara`en HIV-om, pa se iz -
la ̀ u riziku da se i sami zaraze
ili da infekciju prenesu na zd -
ravu osobu, podvukao je Ivkovi}
i dodao da bi zara`eni HIV-om
morali da poseduju posebne zd -
rav stvene isprave koje bi poka -
zi vali samo lekaru prilikom
pre  gleda ili prilikom analize
kr vi, kako bi oni preduzeli ne -
ophodne mere za{tite. 

Prema zvani~nim podacima u
Srbiji je do novembra 2013. reg-
istrovano 1.888 osoba inficira -
nih HIV-om, a procene Svetske
zdravstvene organizacije (UN-
AIDS) su da je jo{ toliko osoba
u na{oj zemqi inficirano, a da
to jo{ uvek ne zna. 

Ove godine je u Srbiji novo -
ot kriveno 109 osoba inficira -
nih HIV-om, a 32 osobe su obo le-
le od SIDE. Me|u ovim osobama
jedna je stara izme|u 15 i 19 god-
i na, a dvoje dece od sedam i ~e ti -
ri godine inficirale su majke,
koje nisu znale da su zara`ene. 

M.M.

Obele`en Me|unarodni dan osoba sa invaliditetom

Radost kreativnih radionica

Obele`en Svetski dan borbe protiv SIDE

Preventiva najboqa za{tita



TOPLI^KE NOVINE DECEMBAR 2013.

Prokupa~ki i Okru`ni od -
bor Saveza udru`ewa potomaka
ratnika Srbije od 1912. do 1920.
me|u najaktivnijima su u Srbiji
i dobitnici su vi{e zna~ajnih
priznawa za rad na ~uvawu, nego-
vawu i razvoju tradicije srpskog
naroda.

Tako su ~lanovima ovih udru -
`ewa samo 2013. godine dodeqena
~etiri priznawa, od kojih je je -
dno republi~kog karaktera. 

Me|u nagradama su „Zavet ra -
tnika oslobodila~kih ratova“,
Po hvala Fondacije „Milutin
Bo ji}“ predsedniku udru`ewa
Miodragu Damwanovi}u za kwigu
„Rusi u Toplici“, „Poveqa za do-
prinos u negovawu tradicija“
Gradskog odbora U`ice, „Zah-
valnica srpskog ratnika“ Mio-
dragu Damwanovi}u i Milutinu
Markovi}u, predsednicima Op{ -
ti nskog i Okru`nog odbora ovih
udru`ewa, kojima ih je nagradilo
Udru`ewe „Vojvoda @ivojin Mi -
{i}“ iz Obrenovca. 

Na{a udru`ewa 2013. godine
pokazala su zapa`ene rezultate
tokom obele`avawa zna~ajnih
da tuma iz srpske istorije, pose -
bno u organizaciji poseta i pola -
gawa venaca na mestima zna ~a j-
nih doga|aja i na spomenicima
srpskim junacima, kao {to su
spo menik vo|i Topli~kog usta -
nka vojvodi Kosti Vojinovi}u u

Prokupqu i Grguru, palim Top-
li ~anima od 1912. do 1920, kao i
oslobodiocima Prokupqa 3. ok-
tobra 1918. i ulazak kowi~kih je-
dinica srpske Vojske i kowi~kih
jedinica generala Tranijea, na -

{ih francuskih saveznika tokom
Prvog svetskog rata.

- Ovo smo u~inili kako bi po -
d setili na ulogu saveznika u os -
lobo|ewu Prokupqa i Srbije u
Prvom svetskom ratu, na koje
smo, ~ini mi se, pomalo zaborav-
ili, kazao je predsednik pro ku -
pa~kog Udru`ewa potomaka ra t -
nika 1912-1918. Miodrag Damwa -
novi}. 

On je objasnio da su ~lanovi
ovog udru`ewa, u saradwi sa Ok -
ru ̀ nim u~estvovali na goto vo
svim va`nim doga|ajima obe le -
`avawa zna~ajnih datuma srpske

istorije, od kojih izdvaja u~e{}e
u Obrenovcu, Po`arevcu i u u`i -
~kom kraju, gde su bili gosti
u`i ~kog udru`ewa sa kojim su
po bratimqeni. Tako|e, isti~e i
u~e{}e na obele`avawu Brega -

lni~ke bitke 9. septembra i bi t -
ke na Tumbi nedequ dana kasnije,
koja je upam}ena po tome {to su
srpski vojnici tre}epozivci sa v -
ladali nadmo}nu bugarsku ar -
miju. 

Predsednik Okru`nog odb-
ora Saveza udru`ewa potomaka
ratnika Srbije 1912. do 1920, koje
u ~etiri op{tine Topli~kog
okruga okupqa oko 1.000 ~lanova,
Milutin Markovi} za slede}u
godinu najavquje bogat program
rada, koji se de{ava u jubilarnoj
stotoj godi{wici obele`avawa
istorijskih datuma iz 1914. godi -

ne i po~etka Prvog svetskog
rata.

Prema wegovim re~ima to -
kom godine na sve~an na~in obe -
le`i}e se stota godi{wica Ce  r-
 ske bitke, Bitke na Drini, Boja
na Ma~kovom kamenu, u kome su
zna~ajno u~e{}e imali vojnici II
Gvozdenog puka iz Toplice, Kol-
ubarska bitka i sve~ano obe le -
`i ti 96. godina od proboja So lu-
nskog fronta i godi{wica os lo -
bo|ewa Srbije 1918. godine. 

Okru`no udru`ewe i pose b -
no prokupa~ko, koje broji 300
~la nova, jedno je od najaktivnijih
i najbrojnijih u Srbiji, a ujedno
i jedno od retkih koje nema svoje
prostorije za rad.

- Za ovakav rad i anga`ovawe
nemamo ni uslova, ni dovoqno
sredstava. Ve}inu svojih aktiv -
nosti ostvarujemo zahvaquju}i
donacijama, pomo}i gra|ana i
pre duze}a, kao i u~e{}em na op -
{ tinskom konkursu za dodelu
buxetskih sredstava nevladinim
organizacijama i udru`ewima,
isti~u Markovi} i Damwanovi}.
U Srbiji danas radi 24 okru`na
udru`ewa 1912-1920, tri gradska
i jedno u Francuskoj u Parizu,
pod nazivom Udru`ewe potomaka
ratnika Srbije od 1912. do 1920.
„Kraq Petar I“, a nedavno su fo -
r mirana i ~etiri nova udru`ewa
na Kosmetu. 

M. M.

Prokupa~ko Udru`ewa potomaka ratnika Srbije 1912-1920.

Jedno od najaktivnijih u Srbiji

Kraj godine je vreme kada se
sumiraju rezultati rada u pro-
teklom i donose planovi za na -
redni period. Na osnovu poda ta-
ka o radu mo`e se zakqu~iti da je
rukovodstvo Udru`ewa penzion-
era op{tine Prokupqe bilo
stalno anga`ovano na mnogim po-
qima.

- Znaju}i u kakvoj materijal-
noj i socijalnoj situaciji se
nalazi najve}i broj prokupa~kih
penzionera, a procewuje se da ih
ima blizu 10 hiqada, nastojali
smo da im pod povoqnim uslovi -
ma obezbedimo kupovinu najosno -
vnijih `ivotnih i drugih na mi-
rnica, rekao je predsednik pro-
kupa~kog Udru`ewa penzionera
Milovan Vu~i}evi}.

Govore}i o konkretnim akci-
jama on je istakao da je skoro
1.100 penzionera po ni`im ce-
nama i na odlo`eno pla}awe do-
bilo vi{e od 1.200 paketa suvo -
mesnatih proizvoda, da su 73 pen-
zionera dobili skoro 1,3 tone
piletine, da je blizu 400 pen-

zionera dobilo i kupilo 20 tona
krompira.

^lanovi organizacije, wih
48, po ni`im cenama su kupili
2,5 tone bra{na, 400 penzionera
5,6 tona jabuka, dok je 178 ~lanova
preko svoje organizacije kupilo
450 tona ugqa.

Ove godine 1.600 najugro ̀ e -
nijih prokupa~kih penzionera
dobilo je besplatno pakete sa os-
novnim `ivotnim namirnicama
i higijenskim sredstvima.

- Svu robu avansno smo upla -
}i vali dobavqa~ima, dok su ~la -
novi istu pla}ali u vi{e jed na-
kih mese~nih rata. Vrednost ku p -
qene robe procewuje se na skoro
12 miliona dinara, rekao je Vu -
~i }evi} i naglasio da organiza -
cija ni od jednog dobavqa~a nije
uzimala svoju mar`u i da su zbog
toga cene bile znatno ni`e u
odnosu na one u prodavnicama.

- I pored te{ke materijalne
i socijalne situacije, u organi-
zaciji je bilo i drugih aktiv no -
sti, rekao je on i naglasio da su

penzioneri u~estvovali
na regionalnim susretima
koji su odr`ani u Gaxinom
Hanu, posetili srodne or-
ganizacije u Kraqevu, Le -
s kovcu, ^ajetini, Ni{u i
Aleksincu i da su bili i
na @upskoj berbi u Alek-
sandrovcu.

- Svakog petka u pros-
torijama udru`ewa medi-
cinske sestre Pat rona`-
ne slu`be prokupa~kog
Doma zdravqa besplatno
penzionerima mere krvni
pritisak, a bila je organi-
zovana i akcija merewa ho-
lesterola, masti i {e}era
u krvi i merewe telesne
te`ine, rekao je predsednik i na-
glasio da su oni tokom ovogo di -
{weg rada imali izuzetnu sa ra-
dwu sa nadle`nima iz Repub li -
~kog zavoda za PIO u Prokupqu,
Domom zdravqa,  rukovodstvom
lokalne samouprave i drugim
srodnim organizacijama i udru -
`ewima iz Toplice i Srbije.

Prema  re~ima predsednika i
naredne godine najve}a pa`wa
bi}e posve}ena poboq{awu ma-
terijalno-socijalnog stawa pen-
zionera i da }e se tra`iti jo{
ve}e anga`ovawe rukovodstava
mesnih odbora, posebno onih u
seoskim sredinama.       

D.B.

Udru`ewe penzionera op{tine Prokupqe

Nema zastoja u radu
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Tokom odr`avawa „zimske
{kole“ pitali smo pojedine po-
qoprivrednike iz prokupa~kih
sela kakve su im `eqe i ~emu se
nadaju u 2014. godini.

Goran Ivanovi} (Dowa Re~i -

ca) – Smatram da bi ozbiqnim
poqoprivrednicima, onima koji
obra|uju pet i vi{e hektara ze -
mqe, trebalo dodeqivati vi{e
stimulativnih sredstava od stra -
ne Ministarstva poqoprivrede.
Mo`da ovolika obradiva povr -
{i na nije ne{to zna~ajna kada se
poredi sa drugim podru~jima u
Sr biji, ali za jedan nerazvijeni
kraj gde spada cela Toplica, to
nije zanemarqivo. Po{to se naj -
ve }im delom bavim vo}arstvom,
odnosno proizvodwom vi{we, xa-
narike i {qive, koje se nalaze na
ukupnoj povr{ini od oko pet hek-
tara, voleo bih da se kona~no
pro na|e sredstvo za suzbijawe
{te to~ine zvane „`ilogriz“.

Ova {teto~ina je samo u mojim
vo}wacima ve} uni{tila oko 60
odsto stabala vi{we i oko 30 od -
sto stabala {qive. Saradwa sa
sa vetodavcima iz Poqopriv re d -
no stru~ne i savetodavne slu`be
u Prokupqu je bila dobra. Ono
{to nedostaje pravim poqo-
privrednicima jeste blagovre-
mena i objektivna informacija o
dodeli subvencija za razli~ite
namene od strane resornog min-
istarstva ili neke druge organi-
zacije. Smatram da bi i za po s le-
ni iz drugih lokalnih slu`bi
koje se bave problematikom iz
oblasti poqoprivrede, trebalo
~e{}e da budu na terenu i da u di-
rektnim kontaktima sa poqo-
privrednicima re{avaju odre|e -
ne probleme.

Nikola @ivkovi} ([umare-

vac) – Sa radom u ovoj godini mo -
gu u potpunosti biti zadovoqan.
Ovogodi{wi prinosi p{e nice,

je~ma, kukuruza i drugih kultura,
kao i razli~itog vo}a, koji se na -
la ze na ukupnoj povr {i ni od 15
he ktara, bili su dobri i kva li -
tetni. Sa poslovima u {ta li, gde
dr`im 20 grla krupne sto ke, ta -
ko |e mogu biti zadovoqan. Kada
su u pitawu subvencije, koje po
raznim osnovama dodequje Mi ni -
starstvo poqoprivrede, tu nisam
imao nikakvih problema. Sve no -
v~ane prinadle`nosti od strane
Ministarstva poqopriv rede su u
predvi|enom roku is pla }ene. Da
bi se ovo postiglo potrebno je
mnogo rada i znawa. Kada se sve
na vreme i ta~no ura di, prikupi
ne ophodna dokume n ta cija i do-
biju prave in for ma cije, onda ne
tre ba o~ekivati te{ko}e prili -
kom isplate subvencija i podsti-
cajnih sredstava za obradivo ze m-
qi{te, gorivo, stoku itd. U na -
re dnoj, 2014. godini ne o~ekujem
ne ki veliki pomak kada je u pi ta -
wu pomo} dr`ave poqoprivred-
nicima, ali smatram da bi mla -
dima, koji se opredele da ostanu
i rade na se lu, trebalo dati po -
vo qne kredi te i vi{e podstica-
jnih sred stava. Vi{e ki{nih
dana tokom letwih meseci je ono
{to `ele svi poqoprivrednici. 

Tomislav Tomi} (Bresni~i})

– Kao mlad ~ovek smatram da se
od rada na selu mo`e `iveti. Da
bi se to postiglo neophodna je
ozbiqnost i upornost u poslu,
primena novih tehnologija i saz-

nawa u radu i saradwa sa nad le ̀  -
nim lokalnim i republi~kim
slu`bama i organima zadu`enim

za poqoprivredu. Sa porodicom
trenutno obra|ujem skoro 10 hek-
tara zemqe, od kojih se polovina
nalazi pod vo}em. Svima onima
koji mogu i `ele da obra|uju vi -
{e obradivih povr{ina, a iste
nemaju u svom vlasni{tvu, treba
privremeno dodeliti onu zemqu
~iji je vlasnici ne obra|uju vi{e
godina. Bilo bi dobro kada bi se
kona~no formirala i udru`ewa
poqoprivrednika ili zadruge
kako na{ poqoprivrednik ne bi
zavisio od prekupaca ili naku-
paca. O~ekujem da u 2014. godini
otkupna cena vi{we i {qive
bude ve}a u odnosu na ovu godinu.
Kao mlad ~ovek koji `eli da os-
ta ne na selu i bavi se poqopriv -
re dom smatram da bi dodela po vo-
qnih kredita, koji bi se ispla -
}ivali na vi{e godina, stimula-
tivno delovala na zaustavqawe
migracije iz sela u grad i znatno
pove}awe obradivih povr{ina.      

D.B.

Anketa: @eqe i nadawa poqoprivrednika u 2014. godini

Vi{e podsticajnih sredstava

Udru`ewe p~elara „P~e li -
ca“ iz Prokupqa, kao i prethod-
nih, tako je i ove godine na Trgu
to pli~kih junaka organizovalo
„Sajam meda - Prokupqe 2013“.
P~e lari su posetiocima sajma
ponudili razne vrste meda i p~e -
liwih proizvoda, kao i pribora
za p~elarewe.

Prema re~ima Vuki}a Joksi-
movi}a, predsednika Udru`ewa
p~elara „P~elica“ ove godine, za
razliku od pro{le, proizvedeno
je ne{to vi{e meda jer su vreme -
nske prilike bile boqe.

- Na teritoriji prokupa~ke
op{tine procewuje se da se p~e -
la rstvom bavi oko 250 doma}in-
stava, koja imaju blizu 6.000
ko{nica. U sklopu ovogodi{we
manifestacije „Dani meda“ odr -
`a na je i sednica udru`ewa na
kojoj je bilo govora o ovogo di -
{wem radu i planovima za na re -
dnu godinu, rekao je Joksimovi}

i dodao da je nakon sednice odr -
`a no stru~no predavawe.

Jedan od najstarijih proku pa -
~kih p~elara i ~lan udru`ewa
Veselin Mladenovi} isti~e da je

dobro {to je, nakon odre|enog
zastoja, ponovo aktiviran rad
p~elarskog udru`ewa.

- Toplica ima skoro vekovnu
tradiciju bavqewa p~elarstvom.
Mnogobrojne nau~ne institucije
su ispitivale i potvrdile da je
med iz Toplice, a samim tim i sa

teritorije prokupa~ke op{tine,
izuzetno kvalitetan zato {to
ovo podnebqe raspola`e prirod-

nim potencijalima za dobru pro -
iz vodwu meda, rekao je on i dodao
da ovaj deo Srbije ima veliko
{u msko bogatstvo, netaknutu
pri  rodu, livade, reke i potoke
koji omogu}avaju da se ovde pro -
iz vodi kvalitetan med i ostali
p~eliwi proizvodi.

Da je ovo ta~no govori poda -
tak da se na tr`i{te Evrope u
proseku godi{we iz Toplice
pla sira oko pet tona meda. To je
prema mi{qewu p~elara malo,
jer su mogu}nosti za plasman
meda van granica na{e zemqe
znatno ve}e.

Porodica Gorana Arizano vi -
}a iz prokupa~kog sela Baj~ince
je jedna od retkih koja je svoj med
plasirala u inostranstvo.

- Tokom pro{le godine u Ne -
ma~koj sam prodao skoro 1,5 tona
meda. Da je moj med bio kvalite-
tan govori podatak da sam od ku -
p ca po kilogramu dobijao 3,75 u
od nosu na ugovorenih 3,5 evra, re -
kao je Arizanovi} i dodao da u
na rednom periodu planira da po -
ve}a prodaju meda u inostra ns -
tvu.   D.B.

Udru`ewe p~elara „P~elica“ Prokupqe

Kvalitet ne poznaje granice
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Na prvom Festivalu pozori{ne re`ije (FAPOR), koji je odr`an
u Leskovcu od 2. do 6. decembra, ansambl prokupa~kog pozo ri {ta
„Hranislav Dragutinovi}“ nastupio je sa predstavom „Tre Sorelle“ po
tekstu Stevana Koprivice, a u re`iji Zorana Milosav qe vi}a.

Zoran Milosavqevi} dobio je drugu nagradu za re`iju, Zoran
Cvetkovi} za ulogu Joje u predstavi, a ansambl je odlikovan na-
gradom za negovawe scenskog govora.

Na Festivalu je u~estvovalo devet prethodno selektiranih
predstava iz Kragujevca, [ida, ^a~ka, Lebana, Kru{evca, Jagodine,
Leskovca i Ra~e.

Prokup~ani o~ekuju da }e predstava imati dug `ivot i da }e pub-
lika u Srbiji imati priliku da je pogleda.  L.S.

Predsednik Op{tine Prokupqe dr Qubi{a \urkovi} u sredwoj
Poqoprivrednoj {koli „Rado{ Jovanovi} Seqa“ u Prokupqu
sve~ano je otvorio renovirane kabinete, u kojima }e u~iti |aci vet-
erinarskog smera i poqoprivredne struke - p~elarstvo. Za renovi-
rawe prostora i opremawe kabineta izdvojeno je 1,2 miliona dinara,
od kojih je lokalna samouprava obezbedila 750.000 dinara. 

- Lokalna samouprava se trudi da u skladu sa svojim mogu}nostima
poboq{a uslove u svim {kolama i da deci omogu}i boqe uslove za
rad i u~ewe, rekao je \urkovi} i najavio otvarawe jo{ jednog kabi-
neta, ali za smer poqoprivredne struke. 

Direktor {kole Zoran \or|evi} ka`e da je {kola opremawem
novog kabineta poboq{ala kvalitet obrazovawa svojih |aka. 

- Zahvaquju}i sredstvima iz buxeta opremili smo kabinete koji
su nedostajali {koli. Prostorija koju smo adaptirali bila je u
zapu{tenom stawu, a vrlo brzo o~ekuje nas opremawe jo{ jednog kabi-
neta za poqoprivrednu struku, rekao je direktor \or|evi} i na-
glasio da su pomenute investicije planirane nastavnim planom za
ovu godinu, a deo su napora lokalne samouprave da poboq{a uslove
obrazovawa u~enika. 

U ovoj {koli u toku su radovi na zameni stolarije i izradi nove
fasade. Projekat, koji }e obezbediti energetsku efikasnost u {koli
vredan je osam miliona dinara, a finansira se iz Ministarstva en-
ergetike, razvoja i za{tite `ivotne sredine. Op{tina Prokupqe }e
u projektu u~estvovati sa 10 odsto sredstava. Sredwu Poqoprivrednu
{kolu „Rado{ Jovanovi} Seqa“ poha|a oko 500 u~enika na tro-
godi{wim i ~etvorogodi{wim smerovima poqoprivredne struke.
Ova {kola je jedna od najboqih i najtra`enijih {kola ove vrste u
Srbiji. Sagra|ena je davne 1926. godine i do sada nije bilo zna~ajni-
jih investicija na ure|ewu infrastrukture. D.B.

Kada u na{ grad svrati pesnik Qubivoje R{umovi} i bude gost
prokupa~kih pred{kolaca, onda je to pravi praznik za decu. Ovaj,
jedan od najve}ih srpskih pesnika je mali{anima pred{kolske us-
tanove „Neven“ recitovao svoje stihove, sa kojima }e oni odrastati,
ma{taju}i o suncu, ptici, slobodi i qubavi.

- Ni danas u eri kompjutera nema velike razlike u pronala`ewu
iznena|ewa du{e ili iskre duha, to je samo ve{tina pesnika kako }e
ponovo da opeva ve~ite de~ije teme. To je na{ posao, a inspiracija
za svaku pesmu nalazi se negde u vazduhu, objasnio je ovom prilikom
omiqeni de~iji pesnik Qubivoje R{umovi}.

Da bi deca nau~ila da se dru`e sa kwigom, ali i da je ~itaju, sa
akcijom „@iva lektira“ pesnik }e obi}i gradove {irom Srbije. Na
ovom, ali i drugim dru`ewima sa decom, pesnik recituje stihove uz
koje su odrastale i wihove mame i tate. Jedna od wih je „Qudi vi{e
ne `ive u brizi, ko nema u glavi ima u kwizi“. Dok recituje ove, ali
i druge stihove, obavezno dr`i kwigu u ruci, kako bi, kako ka`e,
deca nau~ila da im je upravo ona najboqi drug.

Najvredniji i najboqi u recitovawu su ovom prilikom dobili
kwige na poklon.  L.S.

Novi kabineti u {koli Mali{ane „Nevena“ posetio pesnik Qubivoje R{umovi}

,,@iva lektira“

Posle vi{e od mesec dana provedenih u Drain~evom Blacu,
izlo`ba „Rade Drainac – 70 godina od smrti”, koju je priredilo
Zavi~ajno odeqewe Narodne biblioteke „Rade Drainac”, na{la se i
u galeriji kragujeva~ke Biblioteke „Vuk Karaxi}”.

Na samom otvarawu u Kragujevcu, po{tovaocima velikog Drainca
i wegovog dela obratili su se direktor Narodne biblioteke u
Prokupqu Dragan Barjaktarevi} i bibliotekar Zavi~ajnog fonda
Dragan Ogwanovi}.

Oni su tom prilikom naglasili da }e i Kragujev~ani, ukoliko to
`ele, mo}i da se upoznaju sa
najve}im pesnikom Toplice
Radom Dra i ncem, pesni~kim
banditom, boemom i zaqu b qe -
nikom u daleke horizonte.

Ova izlo`ba je zavr{ni
deo projekta „Digitalna ko -
lekcija Dra i nac”, koji je fi-
na nsiralo Ministarstvo ku  l-
 ture i informisawa Repub-
like Srbije. ^ine je 20 pa noa
na kojima je prikazan `ivot i delo jednog od najzna~ajnijih srpskih
avangardnih pesnika. Ova iz lo ̀ ba sadr`i i prva izdawa Drain~evih
kwiga, izbore wegove po ezije i studije o piscu, kao i veoma lep kat-
alog koji u kratkim crtama govori o `ivotu i delu ovog pesnika.

Tehni~ki urednik ove izlo`be i kataloga je bibliotekar info -
r mator Stevan Bo{kovi}, a stru~ni konsultant je vi{i kustos, is-
tori~ar Darko @ari}.

Ovu izlo`bu }e imati priliku da vide i Beogra|ani, jer je sle de -
}a wena stanica Udru`ewe kwi`evnika Srbije.

L.S.

Sa Festivala pozori{ne re`ije u Leskovcu

„Tre Sorelle“

Izlo`ba o Draincu posle Kragujevca putuje za Beograd

Zaqubqeniku u daleke horizonte
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U galeriji „Bo`a Ili}“ otvorena je izlo`ba slika, koja sadr`i
dela velikog i priznatog slikara Bo`e Ili}a, a koju }e qubiteqi
likovne umetnosti mo}i da pogledaju u naredna tri meseca. 

- Ona predstavqa svojevrsno se}awe na velikog umetnika, koji je
zadu`io i na{ grad i Toplicu, a koji se svrstava u red najzna~ajni-
jih srpskih slikara druge polovine XX veka. Muzej se ponosi time
{to je bio u mogu}nosti da uprili~i ovakvu jednu sve~enost za svoje
su gra|ane, jer videti velika dela isto takvog umetnika na jednom
me stu u na{oj galeriji, jeste prava privilegija, istakla je na samom
otvarawu izlo`be „Bo`a Ili} – Dvadeset godina kasnije“ direk-
torka Narodnog muzeja Toplice Julka Kuzmanovi} Cvetkovi}. 

Otvaraju}i ovu izlo`bu istori~arka umetnosti Radmila Kosti}
je rekla da je wome omogu}en kratak pregled Bo`inog plodnog stvar-
a la{tva, po~ev{i od ~uvene „Vjazme“ ra|ene u socrealisti~kom ma -
niru, ali sa sna`nim romanti~arskim zanosom, preko inti misti-
~kih mrtvih priroda i portreta, pa sve do krajwe oslobo|enih ek-
spresivnih pejza`a rodne Toplice iz novijeg perioda.

- Ova izlo`ba je poku{aj sagledavawa perioda od dve decenije
nakon Bo`inog odlaska sa `ivotne i likovne scene. Predstavqa
mali oma` jednom velikom stvaraocu, kojim se Prokupqe ponosi.
To je na{ odnos prema sopstvenom nasle|u, koga treba negovati, na-
glasio je autor ove izlo`be, istori~ar umetnosti Dragan Popovi}. 

Ovom izlo`bom koja sadr`i 18 slika, 12 pejza`a, tri figuralne
i tri mrtve prirode, prikazano je tipi~no stvarala{tvo i stil iz
navedene pri~e. ^etrnaest slika iz Prokupqa, dve su iz privatne
ko lekcije, a jedna iz ustanove RFZO u Prokupqu, a od galerije SLO
iz Ni{a pozajmqene su ~etiri slike. 

U svojoj karijeri Bo`a Ili} imao je 29 samostalnih i bio u~e -
snik mnogih grupnih izlo`bi. Samo neke od wih su bile u Beogradu,
Ni{u, Prokupqu, Skopqu, Kru{evcu, tada{wem Titogradu, Le s -
kovcu, Novom Sadu, Splitu, ^a~ku, Zagrebu, Veneciji, Bonu i dru -
gim mestima {irom tada{we velike Jugoslavije i inostranstva. 

L.S.

Za wega ka`u da je neumoran u ispisivawu raznovrsnih tekstova,
od kojih }e neki, koji se ti~u sabirawa tradicionalnih oblika izra -
`avawa (humoreske, {ale), kao i sve ono {to je vezano za duh na{eg
pod nebqa, sigurno biti od koristi za etno-psiholo{ko i antro po -
lo{ko prou~avawe Prokupqa i Toplice.

Re~ je o sigurno najstarijem prokupa~kom stvaraocu Prvoslavu
Nikoli}u, ~ika Pr}i, na koga se i mnogo mla|i treba da ugledaju,
makar kada je u pitawu energija sa kojom radi i stvara, iako je ve} za-
kora~io u devetu deceniju `ivota. Nedavno nam se pohvalio kako, za-
hvaquju}i tome {to je nau~io tehniku kucawa na ra~unaru, redovi u
kwigama koje pi{e ni`u se br`e i jednostavnije.

Ovaj duhom neumorni stvaralac, qubiteqima pisane re~i pred-
stavio je svoja dela sa kojima, kako ka`e, najpre zbog brojnosti ob-
javqivawa u jednoj istoj godini mo`e da konkuri{e za Ginisa, a onda
i zbog sadr`ine koja }e ostati va`an svedok u istoriji ovog grada.   

Promociju svojih sedam kwiga koje je napisao u ovoj godini Pr-
voslav Nikoli} je odr`ao u galeriji „Filart“, a ona je okupila bro-
jne Prokup~ane, koji su se na{li na stranicama ~ika Pr}inih kwiga,
a koji ispisuju stranice istorije na{eg grada.

Razli~it opus kwi`evnih dela na{ao se na jednom mestu, od nov-
ela, pri~a, pa do humoreski. I sve to sabrano u sedam kwiga, koje se
zovu „Vrtovi svetlosti“ (drame), „Metak koji ne proma{uje“ (pub-
licisti~ki roman), koji se bavi smr}u narodnog heroja Ratka
Pavlovi}a ]i}ka, zatim „Kasin“, pa „Pr}a i jedna pri~a, jedna
drama“, „Aerobik za mozak“ i „Lepo mora imati granice“, kao i  „Ma-
gareva~ke partikule“, u kojoj su sakupqene {ale i pri~e iz gradskog
`ivota Prokupqa.

Direktor prokupa~ke Biblioteke za ovog stvaraoca ka`e da je
zanimqiva kwi`evna pojava, koja sa godinama dobija sve vi{e na en-
ergiji i plodnosti u stvarala~kom smislu.

- „Magareva~ke partikule“ je kwiga u kojoj je ~ika Pr}a sakupio
mnogobrojne {ale iz razli~itih de{avawa i doga|aja, bele`e}i i
likove koji su dali pe~at gradu. Tu su stale ~itave zbirke {ala koje
su se pri~ale uz vino. Esnafske {ale {najdera, lekara, advokata i
qudi drugih zanimawa. Kwiga je prepuna `ivota i humora sa kaldrme,
iz kafane, do`ivqaja iz prokupa~kih vinograda, objasnio je bib-
liotekar Zavi~ajnog fonda biblioteke „Rade Drainac“ Dragan Og-
wanovi}. 

Tu su na sigurnom sa~u v-
ani od zaborava Joca Lenger,
Drak~e {najder, wegov ko -
lega Tika {najder i drugi.

Neumorni i vre me {ni
stvaralac ovih bro jnih
kwiga, ~ika Pr}a, ka`e da je
vreme kada }e predstaviti
svoje kwige jedva do~e kao,
jer pred wim su ve} sada
novi prazni listovi koje
treba ispuniti slovima koja }e kazivati nove pri~e o Prokup~anima
i jo{ mnogo ~emu. Moramo da sa~ekamo i osmu kwigu kako bismo saz-
nali ~ime }e ovaj vredni pisac obradovati svoje ~itaoce.

- @ivot me je uvek vodio i postavqao tamo gde treba. Bio sam i
svedok prvog pucwa u Prokupqu za vreme Drugog svetskog rata. Kas-
nije, kao u~enik, bio sam |ak najboqih profesora, osniva~ raznih
udru`ewa i u mnogo ~emu jo{ sam bio prvi, podvla~i Prvoslav
Nikoli}.

Wegov zadatak je, kako ka`e, da i daqe bele`i va`ne stvari o
qudima i doga|ajima iz ovog grada, jer }e oni na taj na~in nastaviti
da `ive. 

Svoje ̀ ivotno iskustvo, upornost i borbu koja se odvija svaki dan
u najjednostavnijim, ali ponekad i te`im `ivotnim situacijama, a
koja u wemu ne jewava ni sada kada se pribli`ava devedesetoj, ~ika
Pr}a ka`e da bi voleo da prenese na sve mlade, kako bi lak{e is-
trajavali do svojih ciqeva. 

L.S. 

Najstariji prokupa~ki pisac predstavio nove kwige

Sedam naslova u jednoj godini
Izlo`ba slika povodom 20 godina od smrti Bo`e Ili}a

Da se ne zaboravi




